
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Ι. Κεφαλογιάννη, σελ.

12856
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Χανίων, τα Εκπαιδευτήρια
"Παυλόπουλου" και το 69ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας, σελ.
12844, 12854, 12856

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  12845, 12850, 12852,
12854, 12855, 12856

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.  12831-12833
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

12833-12843
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την κατάρ-

γηση της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας, σελ.  12850
β) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,

Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το φαινό-
µενο της λαθρεπιβίβασης στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς,
σελ. 12852

γ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών:
i) σχετικά µε την απόφαση για άρση του εµπάργκο όπλων

προς τους αντικαθεστωτικούς στη Συρία, σελ. 12854
ii) σχετικά µε τη στάση της ελληνικής Κυβέρνησης στην

απόφαση της Ευρωπαϊκής  Ένωσης να άρει το εµπάργκο
όπλων στον εµφύλιο της Συρίας, σελ. 12854

δ) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων των υπηρεσιών του ΕΚΑΒ στις Κυκλάδες,
σελ. 12856

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών καταθέτει την  έκθεσή

της στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού: «Για
τη λειτουργία των Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων», σελ.
12854

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 12831-12857

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ Δ. , σελ. 12854
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 12852
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 12845, 12850, 12856
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 12845, 12850
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 12854
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 12855, 12856

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 12850, 12851
ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ Δ. , σελ. 12854
ΓΚΕΡΕΚΟΥ Α. , σελ. 12850, 12851
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 12852, 12853, 12854
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 12854
ΡΗΓΑΣ Π. , σελ. 12856, 12857
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 12856, 12857
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 12854, 12855
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 12852, 12853, 12854
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Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουνίου 2013, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.09’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΕΩΝΙΔΑ ΓΡΗΓΟΡΑ-
ΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να διαβάσει τις αναφορές
προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Βουλευτή Κερκύρας κ.
Αγγελική Γκερέκου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Καλυ-
βίων Σοχάς Νοµού Λακωνίας αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά τα µικρά ποσοστά ζηµιών που έχουν ανακοινωθεί για τη
χαλαζόπτωση του Νοεµβρίου 2012 στους παραγωγούς της πε-
ριοχής.

2) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ιατρών Νοσοκοµείου και
Κέντρων Υγείας Ευρυτανίας διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση
του Γενικού Νοσοκοµείου Καρπενησίου και των λοιπών δοµών
του ΕΣΥ Ευρυτανίας.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την ολοκλήρωση διαδι-
κασίας της ηλεκτρονικής διασύνδεσης των Κέντρων Εξυπηρέ-
τησης Φορολογουµένων.

4) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ)
ΚΟΥΡΑΚΗΣ, Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ και Τρικάλων
κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΔΡΙΤΣΕΛΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο
Σύλλογος Δειγµατοληπτών Ελέγχου Ντόπινγκ Ελλάδας καταγ-
γέλλει παρατυπίες στις διαδικασίες επαναδιαπίστευσης των δειγ-
µατοληπτών του Εθνικού Συµβουλίου Καταπολέµησης Ντόπινγκ.

5) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η  Β’ ΕΛΜΕ δυτικής Αττικής επι-
σηµαίνει την ανάγκη παρουσίας ιατρού σε όλα τα  βαθµολογικά
κέντρα της χώρας.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Κοινωνικό Ιατρείο-Φαρµα-

κείο Βύρωνα εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη µεγάλη ταλαι-
πωρία που υφίστανται οι δικαιούχοι λόγω των ελλιπών υποδοµών
και της αδιαφορίας των αρµόδιων υπηρεσιών.

7) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Παράρτηµα Πελοποννήσου του Πα-
νελλήνιου Συλλόγου Παραπληγικών επισηµαίνει την επιτακτική
ανάγκη λειτουργίας ΚΕΠΑ στο Νοµό  Αργολίδας

8) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Εύβοιας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη στέ-
γαση των υπηρεσιών της Αστυνοµικής Διεύθυνσης του νοµού.

9) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Πανελλήνια Ένωση Συνταξιούχων Ναυτικού Αποµαχικού
Ταµείου αιτείται την τροποποίηση της διάταξης του προεδρικού
διατάγµατος σύµφωνα µε την οποία εξαιρούνται από το επίδοµα
αναπηρίας οι συνταξιούχοι ναυτεργάτες που έχουν ακρωτηρια-
σµό του ενός µόνο άκρου.

10) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων Μικρών
Κυκλάδων εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την επαχθή φορολό-
γηση των νοµικών προσώπων µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα,
σκοπός των οποίων είναι η διάσωση της λαογραφικής παράδο-
σης.

11) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ και
Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Πρόεδρος του Φαρµακευτικού Συλλόγου Αθηνών αιτεί-
ται την επίλυση θέµατος που αφορά την κατ’ εξαίρεση πληρωµή
κάποιων φαρµακοποιών από τον ΕΟΠΥΥ.

12) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της Ένω-
σης Νοσηλευτών-Νοσηλευτριών Ελλάδος επισηµαίνει την
ανάγκη αξιοκρατικής τοποθέτησης υπαλλήλων νοσηλευτών και
νοσηλευτριών, πανεπιστηµιακής και τεχνολογικής εκπαίδευσης,
στις νοσηλευτικές υπηρεσίες  της χώρας.

13) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Εύβοιας, η Οµοσπονδία
Επαγγελµατιών-Βιοτεχνών-Εµπόρων Εύβοιας και η Οµοσπονδία
Επαγγελµατιών-Βιοτεχνών-Εµπόρων Φθιώτιδας επισηµαίνουν τις
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αρνητικές συνέπειες που θα έχει στη  Στερεά Ελλάδα η αποµά-
κρυνση της Περιφερειακής Διεύθυνσης του ΟΑΕΕ από τη Λαµία
στη Λάρισα.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στα εργατικά ατυχήµατα και την ανασφάλιστη εργασία στην
Κρήτη.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη
µεγάλη έλλειψη ιατρών στον Ενιαίο Οργανισµό Παροχής Υπηρε-
σιών Υγείας (ΕΟΠΥΥ).

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην έλ-
λειψη αστυνόµευσης στην Περιφερειακή Ενότητα  Ηρακλείου
Κρήτης ενόψει της τουριστικής περιόδου.

17) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµποροβιοτεχνικός Επαγγελ-
µατικός Σύλλογος Οροπεδίου Λασιθίου  αιτείται την παράταση
του ωραρίου λειτουργίας του αρχαιολογικού χώρου του Δικταίου
Άντρου για την καλύτερη εξυπηρέτηση των επισκεπτών.

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Δήµαρχοι Ιεράπετρας και Ση-
τείας αιτούνται την άµεση λήψη µέτρων για την αποκατάσταση
των ζηµιών των παραγωγών ελαιοκάρπου από τις πρόσφατες
καιρικές συνθήκες στο Νοµό Λασιθίου.

19) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων 6ου
ΕΚΑΒ Καβάλας αιτείται την άµεση επίλυση θέµατος που αφορά
στην αδυναµία κάλυψης επειγόντων περιστατικών από το ΕΚΑΒ
Καβάλας.

20) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι της «Ορχήστρας των
Χρωµάτων» αιτούνται την επίλυση θεµάτων επιχορήγησης της
«Ορχήστρας των Χρωµάτων».

21) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ιδιωτικών Υπαλλή-
λων Νοµού Θεσσαλονίκης καταγγέλλει την πολιτική της εργοδο-
σίας της εταιρείας «Express Service» προς το προσωπικό της,
σχετικά µε θέµατα καταβολής των δεδουλευµένων και προετοι-
µασίας νέας επιχειρησιακής σύµβασης µε επαχθείς οικονοµικούς
όρους.

22) Η Βουλευτής Καστοριάς κ. ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Γρηγόριος Τσάµης, εκπρόσωπος της
εταιρείας «Γρηγόριος και Κων/νος Τσάµης Α.Ε.» αιτείται την επα-
νεξέταση θέµατος που αφορά την κατάργηση της ΠΥΤ δυτικής
Μακεδονίας.

23) Η Βουλευτής Καστοριάς κ. ΜΑΡΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Γεωργάκης, αγρονόµος
και τοπογράφος µηχανικός,  αιτείται τη διατήρηση της λειτουρ-
γίας της Κτηµατικής Υπηρεσίας Καστοριάς.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα
προβλήµατα σχετικά µε τα προγράµµατα κατάρτισης ανέργων
στον τουρισµό στην Κρήτη.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µη
αξιοποίηση κονδυλίων του ΕΣΠΑ, λόγω γραφειοκρατίας και
αδράνειας ορισµένων φορέων.

26) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επι-
στολή του Εµπορικού και Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου Κοζάνης
σχετικά µε  την τροποποίηση της κατανοµής των επιταγών κα-
τάρτισης στη δυτική Μακεδονία των προγραµµάτων που αφο-
ρούν τους ανέργους έως είκοσι εννέα ετών.

27) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αστυνοµικών Υπαλλήλων αιτείται την άµεση αποσυµφόρηση των
κρατητηρίων των αστυνοµικών υπηρεσιών για λόγους ασφαλείας
και υγείας.

28) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Αστυνοµικών Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση θεσµικών και οικο-
νοµικών ζητηµάτων του κλάδου.

29) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Ηλείας αιτείται την ίδρυση Τουριστικής Αστυνοµίας στο Κατά-
κολο Ηλείας.

30) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Συντονιστής Διευθυντής του Κέν-
τρου Αναπνευστικής Ανεπάρκειας στο Γενικό Νοσοκοµείο Νοση-
µάτων Θώρακος Αθηνών «Η Σωτηρία» αιτείται να µη µετατραπεί
το ιστορικό Κέντρο Αναπνευστικής Ανεπάρκειας σε αµιγώς ΜΕΘ
και ΜΑΦ.

31) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Προσωπικού Λι-
µενικού Σώµατος  αιτείται την επανεξέταση των προβληµάτων
λειτουργίας των Λιµενικών Αρχών της Θράκης.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Δήµος Ηρακλείου αιτείται την
εξέταση του θέµατος  της κατάθεσης  φακέλου υποψηφιότητας
του Μνηµειακού Ενετικού Οχυρωµατικού Περιβόλου του Χάν-
δακα στον κατάλογιο των Μνηµείων Παγκόσµιας Κληρονοµιάς
της UNESCO.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επι-
στολή του υποστρατήγου ε.α. κ. Χρ. Μπολώση σχετικά µε την
ταλαιπωρία που υπέστη κατά τη διαδικασία θεώρησης του βι-
βλιαρίου υγείας της συζύγου του στον ΟΠΑΔ.

34) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ελλήνων Αρχαι-
ολόγων εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τη διόγκωση του οργα-
νισµού του µουσείου της Ακρόπολης.

35) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΣΙΔΗ-
ΡΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Βασίλης Χρι-
στοφιλάκης αιτείται την επίλυση θέµατός του που αφορά τη
συνυπηρέτηση συζύγων δηµοσίων υπαλλήλων.

36) Ο Βουλευτής Ξάνθης κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού Σώµα-
τος Θράκης αιτείται την επίλυση σειράς θεµάτων που αντιµετω-
πίζουν οι Λιµενικές Αρχές Θράκης.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ανησυ-
χίες του ΣΔΟΕ περί πιθανής ύπαρξης και άλλης λίστας Λα-
γκάρντ.

38) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων Αµβυ-
κούχων - Αµπελουργών Ελλάδας αιτείται τη λήψη µέτρων για την
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πάταξη του φαινοµένου ελληνοποίησης τσίπουρου που εισάγεται
παράνοµα στη χώρα µας.

39) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλό-
γων Πελοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδος αιτείται τη διατή-
ρηση λειτουργίας της  Περιφερειακής Διεύθυνσης ΟΑΕΕ Πελο-
ποννήσου µε έδρα την Τρίπολη.

40) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αερολιµενάρχης του Κρατικού Αερολι-
µένα Κοζάνης «Φίλιππος» αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του
για την κατάρτιση του Προγράµµατος Ανάπτυξης 2012-2013,
σχετικά µε τη συντήρηση και βελτίωση των υποδοµών και υπη-
ρεσιών των περιφερειακών αεροδροµίων.

41) Η Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΕΛΕΝΗ ΜΑΚΡΗ-ΘΕΟΔΩΡΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η  κ. Ευαγγελία Μαρούδα αι-
τείται την επίλυση θέµατός της που αφορά την απόδοση παρα-
κρατηµένης σύνταξης από τραπεζικούς λογαριασµούς.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε οικονο-
µικές ατασθαλίες που προέκυψαν µετά από ελέγχους του ΣΔΟΕ
και ορκωτών ελεγκτών στο Δήµο Πύργου Ηλείας

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελία για πολύµηνη αναµονή πολιτών σε περίπτωση έγκρισης
χορήγησης φαρµάκων εξωσωµατικής γονιµοποίησης.

44) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Συνδικαλιστική ‘Ενωση Αστυνοµικών
Υπαλλήλων Αλεξανδρούπολης αιτείται την άµεση αποκατάσταση
των βλαβών των αστυνοµικών οχηµάτων της περιοχής.

45) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων Βελ-
τιώσεων Πηνειού-Αλφειού αιτείται την κατασκευή φωτοβολταϊ-
κών συστηµάτων µε δαπάνη του δηµοσίου, ώστε να µειωθεί το
κόστος άρδευσης στους αγρότες της περιοχής.

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ζηµιωθέντων από την
«Ασπίς Πρόνοια» διαµαρτύρεται για την ενεργοποίηση άρθρου
νόµου το οποίο ικανοποιεί µια συγκεκριµένη κατηγορία ζηµιω-
θέντων, ενώ αγνοεί εκατοντάδες χιλιάδες ασφαλισµένους.

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών επισηµαίνει αντίφαση σε διά-
ταξη νόµου σχετικά µε την αδειοδότηση των φροντιστηρίων και
των Κέντρων Ξένων Γλωσσών.

48) Οι Βουλευτές, Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ, Αρ-
γολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ και Αρκαδίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙ-
ΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία
Εµπορικών Συλλόγων Πελοποννήσου και Νοτιοδυτικής Ελλάδος
αιτούνται τη διατήρηση της  λειτουργίας της Περιφερειακής Δι-
εύθυνσης του  ΟΑΕΕ Πελοποννήσου µε έδρα την Τρίπολη.

49) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η κ. Κωνσταντίνα Πέππα παραθέτει τις προ-
τάσεις της σχετικά µε τη διαδικασία διεξαγωγής των κατατακτη-
ρίων εξετάσεων. 

50) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στις εταιρείες
«ΕΛΚΕΔΕ Α.Ε.», «ΕΛΚΑ Α.Ε.» και «ΚΕΓ Α.Ε.», πρώην θυγατρικών
του ΕΟΜΜΕΧ, αιτούνται την επανεξέταση θεµάτων που αφορούν
τη ρύθµιση του εργασιακού τους καθεστώτος.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε επιστολή του
Εµπορικού Συλλόγου Πάτρας για το ζήτηµα της λειτουργίας των
καταστηµάτων τις Κυριακές.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 8338/12-03-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κυρίτση Γεωργίου και Ψύρρα Θωµά δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 2/28956/0022/18-04-2013 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 8565/15-03-013 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Δηµαρά Ιωάννη και Αβραµίδη Γαβριήλ δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. Β.694/18-04-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό ΠΕ 8911/1-4-2013 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ζησιµόπουλου Πολύβιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ9/Α/Φ5.4/
7155/1147/18-04-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάν-
τηση:
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4. Στην µε αριθµό 8914/27-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ματθαιόπουλου Αρτέµιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 54158/ΙΗ/18-

04-2013  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 9007/29-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νταβλούρου Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Υ.Α.Π.Ε./Φ38/
1152/οικ.7839/18-04-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη
απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 9018/29-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ5/ΗΛ/Α/Φ6/68/

7850/18-04-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



7. Στην µε αριθµό 9064/02-04-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ταµήλου Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 702/18-04-2013 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 9118/02-04-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουτσινά Παρίση (Πάρι) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 704/18-04-2013

έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-

ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, εί-
κοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από
το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Χανίων.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 1504/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Β’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Καβάλας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καλαντζή προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-
νοιας, σχετικά µε την επιδότηση του κόστους εργασίας στους
Νοµούς Δράµας και Καβάλας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε Αντι-
πρόεδρε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, καταλαβαίνω την πολύ δύσκολη θέση σας, τόσο
τη δική σας όσο και όλου του Προεδρείου και ιδιαίτερα του Προ-
έδρου, όταν εκ συστήµατος ευτυχώς ελάχιστοι Υπουργοί –και
ιδιαίτερα Υπουργοί που δεν έχουν τιµηθεί µε την ψήφο του ελ-
ληνικού λαού- δεν παρευρίσκονται για να απαντήσουν σε απαν-
τήσεις συναδέλφων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Αντιπρόεδρε,
υπάρχει κώλυµα από τον Υπουργό Οικονοµικών. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Με
αυτήν την τακτική νιώθω –γι’ αυτό σας είπα ότι καταλαβαίνω τη
δύσκολη θέση που βρισκόµαστε όλοι µας- ότι υποβαθµίζεται και
υποτιµάται η Βουλή, ιδιαίτερα όταν ξέρουµε όλοι µας ότι αναµ-
φισβήτητα υπάρχουν πάρα πολλές φορές που είναι δικαιολογη-
µένη η απουσία των Υπουργών. Έχουν συγκεκριµένους λόγους
για τους οποίους δεν µπορούν να παρευρίσκονται. Η σηµερινή
δικαιολογία, όµως, ότι λόγω της τρόικας δεν µπορεί να παρευ-
ρεθεί ο Υπουργός Οικονοµικών, είναι ψέµα. 

Η τρόικα, κύριε Πρόεδρε, θα έρθει τη Δευτέρα. Άρα, λοιπόν,
και χρόνος υπήρχε και δυνατότητα. Επίσης, θα πω και κάτι άλλο.
Φοβάµαι ότι αυτή η µη προσέλευση πολλές φορές κρύβει και κά-
ποιους λόγους «παρανοµίας». Θα το εξηγήσω σε µισό λεπτό για
να µην καθυστερώ. 

Σε συνάντηση που υπήρξε στο Υπουργείο Οικονοµικών γι’
αυτό το θέµα, ο Γενικός Διευθυντής του Υπουργείου Οικονοµι-
κών –και το καταθέτω εδώ- είπε ότι αυτή η διάταξη της επιδότη-
σης εργασίας για τους Νοµούς Ανατολικής Μακεδονίας και
Θράκης είναι παράνοµη. 

(Στο σηµείο αυτό ο Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Γεώργιος
Καλαντζής καταθέτει σχετικό ΦΕΚ, το οποίο έχει ως εξής:
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Τον
διέκοψα, λέγοντας «πώς λέτε κάτι τέτοιο, κύριε Γενικέ, όταν ο
Υπουργός επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ κ. Παπαντωνίου µε τον
Υπουργό Εργασίας τότε, υπέγραψαν κοινή υπουργική απόφαση,
µε την οποία δινόταν η επιδότηση εργασίας σε όλους τους νο-
µούς. Ήρθε µετά η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και ο κ.
Αλογοσκούφης µε την Υπουργό Εργασίας κ. Πετραλιά και υπέ-
γραψαν. Και τώρα, µας λέτε ότι αυτό είναι παράνοµο;»!

Δεν µπορεί να είναι παράνοµο, γιατί αυτό, για να υπογραφεί
από Υπουργούς τόσο των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, όσο και της
Νέας Δηµοκρατίας, έγινε µετά από σύµφωνη γνώµη και έγκριση
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Άρα, λοιπόν...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Αντιπρόεδρε,
µε όλο το σεβασµό…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Συγγνώµη.

Άρα δεν µπορεί να είναι παράνοµο. Παράνοµο ξέρετε ποιο
είναι; Παράνοµο είναι ότι αυτήν τη στιγµή ισχύει για τους τρεις
Νοµούς της Θράκης και δεν ισχύει για την Καβάλα και τη Δράµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Καταλαβαίνω την πι-
κρία σας και καταλαβαίνω και τη δυσφορία των συναδέλφων,
επειδή πραγµατικά υπάρχει πρόβληµα µε την προσέλευση των
Υπουργών στη Βουλή. 

Όπως ξέρετε, η Διάσκεψη των Προέδρων έχει θέσει πολλές
φορές το θέµα της µη προσέλευσης Υπουργών. Έχει κάνει δια-
βήµατα ο κύριος Πρόεδρος, ο κ. Μεϊµαράκης, στον Πρωθυπουρ-
γό για να προσέρχονται οι Υπουργοί και να ανταποκρίνονται στα
καθήκοντά τους στον κοινοβουλευτικό έλεγχο.   

Παραδείγµατος χάριν –σας το λέω κι εγώ σήµερα κι έχει δίκιο
ο κύριος Αντιπρόεδρος- από τις δεκαπέντε ερωτήσεις θα συζη-
τηθούν οι πέντε. Νοµίζω, όµως, ότι µέσα στο πλαίσιο των καθη-
κόντων των Υπουργών της Κυβέρνησης είναι να συνοµιλούν µε
το λαό και µε το λαό συνοµιλούν µέσω των αντιπροσώπων τους
που είναι οι Βουλευτές. 

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, κι εσάς και όλους τους συναδέλ-
φους αυτό το θέµα να το µεγιστοποιήσουµε, ούτως ώστε να είναι
πιο συνεπείς στα καθήκοντά τους οι Υπουργοί και οι Υφυπουρ-
γοί, οι οποίοι είναι αρµόδιοι στον κοινοβουλευτικό έλεγχο. 

Ευχαριστούµε πολύ, κύριε Αντιπρόεδρε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ (Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κι

εγώ ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η δεύτερη µε

αριθµό 1522/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Νοµού Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς – Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Αλεξίου Μητρόπουλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επαρκή και έγ-
κυρη ενηµέρωση για τη φορολόγηση των επαναπατριζόµενων
κεφαλαίων δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµαστε στην τρίτη µε αριθµό 1502/4-6-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Κερκύρας του Πανελ-
λήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αγγελικής Γκερέκου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την κατάργηση της Γενικής
Γραµµατείας Ισότητας.

Ορίστε, κυρία Γκερέκου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, που ήρθατε να απαντήσετε

στην ερώτηση. 
Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι σύµφωνα µε το νέο οργανό-

γραµµα του Υπουργείου Εσωτερικών, όπως αυτό παρουσιά-
στηκε στο κυβερνητικό Συµβούλιο Μεταρρύθµισης, δηµιουρ-
γείται Διεύθυνση Ισότητας και Ίσων Ευκαιριών.

Εποµένως καταργείται µε την πρόταση αυτή η Γενική Γραµµα-
τεία Ισότητας των Φύλων, δηλαδή ο αρµόδιος κυβερνητικός φο-
ρέας για το σχεδιασµό, την υλοποίηση και την παρακολούθηση
των πολιτικών για την ισότητα µεταξύ γυναικών και ανδρών. 

Πρόκειται για µία επιλογή που, κατά τη γνώµη µου, δεν υπα-
κούει σε σαφή και πειστικά κριτήρια, ούτε πολιτικά ούτε κοινω-
νικά ούτε διοικητικά ούτε οικονοµικά. Άλλωστε, ο ρόλος της
Γενικής Γραµµατείας Ισότητας παραµένει νευραλγικός, όχι µόνο
λόγω της κοινωνικής και οικονοµικής κατάστασης –θα τα ανα-

λύσω στη δευτερολογία µου- αλλά και γιατί οι πολιτικές για την
ισότητα εξ ορισµού έχουν οριζόντια διάσταση, απλώνονται δη-
λαδή σε όλο το φάσµα της κοινωνικής, οικονοµικής και πολιτικής
ζωής. 

Σηµειώστε, επίσης, ότι η υποβάθµιση της Γενικής Γραµµατείας
Ισότητας σε διεύθυνση, µε την περικοπή των οργανικών µονάδων
κατά 80%, της αφαιρεί τη δυνατότητα υλοποίησης των συγχρη-
µατοδοτούµενων προγραµµάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Αφαιρούνται δηλαδή, από έναν φορέα που διαθέτει πολύ µεγάλη
εµπειρία και τεχνογνωσία τα βασικά αναπτυξιακά και χρηµατο-
δοτικά εκείνα εργαλεία για την αντιµετώπιση των ανισοτήτων µε-
ταξύ των φύλων. 

Με την επιλογή αυτή διακινδυνεύονται σηµαντικές νοµοθετικές
πρωτοβουλίες, όπως αυτή για την καταπολέµηση της βίας κατά
των γυναικών, η προώθηση των οποίων επείγει, κύριε Υπουργέ.
Η υποβάθµιση αυτή, όπως γνωρίζετε, αντιτίθεται στις παρατη-
ρήσεις της Επιτροπής CEDAW του ΟΗΕ, που προτρέπει τη χώρα
µας να ενδυναµώσει αντίθετα την αυτονοµία της Γενικής Γραµ-
µατείας Ισότητας. 

Για όλους, λοιπόν, τους παραπάνω λόγους, θα ήθελα, κύριε
Υπουργέ, µία ξεκάθαρη απάντηση σχετικά µε το αν προτίθεστε
ή όχι να διατηρήσετε τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας και, αν ναι,
µε ποια δοµή, αν δηλαδή η αναβάθµιση του θεσµικού ρόλου της
Γενικής Γραµµατείας είναι πράγµατι στην προτεραιότητά σας,
όπως αναφέρατε σε απάντηση γραπτής ερώτησης που έχω κα-
ταθέσει µε άλλους έντεκα συναδέλφους. 

Ήδη χάθηκε πολύτιµος χρόνος για την αποσαφήνιση του θέ-
µατος, καθώς όλο το προηγούµενο διάστηµα, οφείλω να πω, το
Υπουργείο Εσωτερικών πετούσε –συγγνώµη για την έκφραση-
το «µπαλάκι» στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης ως
προς το ποιο είναι αρµόδιο να µας απαντήσει στη Βουλή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Αναπληρωτής

Υπουργός κ. Αθανασίου έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ευχαριστήσω την κ. Γκερέ-
κου δηµόσια, στην Αίθουσα αυτήν, για το ενδιαφέρον που όλο
τον καιρό δείχνει για την ισότητα των φύλων και το ενδιαφέρον
της, κυρίως, για τις γυναίκες. Να την ευχαριστήσω, όµως, και για
έναν πρόσθετο λόγο, για το ότι δίνεται η ευκαιρία να ξεκαθαρίσει
ένα ζήτηµα σήµερα που απασχολεί πράγµατι την ελληνική κοι-
νωνία γενικότερα αλλά και το γυναικείο φύλο ειδικότερα. 

Όπως είναι γνωστό, κατ’ εφαρµογή του ν. 4024 έχει εκδοθεί
µία εγκύκλιος, στην οποία αναφέρεται ότι βασική προτεραιότητα
της χώρας, ενόψει και των διεθνών δεσµεύσεων που έχουµε τώ-
ρα από την τρόικα, είναι ο περιορισµός της διοικητικής δοµής
των φορέων. Γίνεται, λοιπόν, ένας γενικότερος περιορισµός των
οργανωτικών µονάδων σε διάφορα Υπουργεία. Ο φορέας για την
εν γένει αξιολόγηση των διοικητικών δοµών της χώρας είναι το
αρµόδιο Υπουργείο, δηλαδή το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το σχέδιο του νέου οργανισµού του
Υπουργείου Εσωτερικών, το οποίο βρίσκεται σε επεξεργασία –
δεν έχει ολοκληρωθεί τίποτα ακόµα- εµφανίζεται η Γενική Γραµ-
µατεία να αναµορφώνεται, δεν καταργείται. Και το λέω ρητά
αυτό και κατηγορηµατικά. Σύµφωνα µε τις διαβεβαιώσεις που
έχουµε και τις συζητήσεις που έχουµε κάνει, είναι σίγουρο ότι
δεν καταργείται, απλώς αναµορφώνονται οι υπηρεσίες της. 

Συγκεκριµένα, έχει προταθεί η Γενική Γραµµατεία να παραµεί-
νει. Είχε µία γενική διεύθυνση και πέντε διευθύνσεις. Δυστυχώς,
µε την προτεινόµενη λύση, ενώ η Γενική Γραµµατεία διατηρείται,
δηµιουργείται µόνο µία διεύθυνση, η οποία ονοµάζεται τώρα Ισό-
τητας και Ίσων Ευκαιριών. Με τις επαφές που έχει το Υπουργείο
µας προσπαθεί να αυξηθούν οι διευθύνσεις, διότι θα δηµιουργη-
θούν προβλήµατα δυσλειτουργίας. 

Θα ήθελα να προσθέσω ότι η Γενική Γραµµατεία Ισότητας
αποτελεί τον µοναδικό κυβερνητικό φορέα, όπως πολύ σωστά
είπε και η κ. Γκερέκου, για τον εθνικό σχεδιασµό, την υλοποίηση,
την παρακολούθηση και τη διασφάλιση της εφαρµογής των πο-
λιτικών για τη νόµιµη και ουσιαστική ισότητα των φύλων σε
όλους τους τοµείς της κοινωνικής, πολιτικής και οικονοµικής
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ζωής της χώρας µας. 
Εποµένως οι αρµοδιότητες της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας

των Φύλων κρίνονται απολύτως απαραίτητες και αναγκαίες για
την επίτευξη του στόχου της ισότητας των φύλων. Εξάλλου η δέ-
σµευση και του Πρωθυπουργού αλλά και γενικά της Κυβέρνησης
είναι, όπως είπα προηγουµένως, να µην καταργηθεί η Γενική
Γραµµατεία. 

Τώρα, το ζήτηµα της αναµόρφωσης είναι ένα άλλο ζήτηµα. Το
παρακολουθούµε όσον αφορά τις διευθύνσεις και όχι όσον αφο-
ρά αυτήν καθ’ εαυτή τη Γενική Γραµµατεία. 

Στο πλαίσιο της παρούσας οικονοµικής κρίσης η ουσιαστική
προώθηση της ισότητας των φύλων είναι ένα ζήτηµα το οποίο
αναπτύξαµε κατά τη διαβούλευση στο Υπουργείο Μεταρρύθµι-
σης. 

Η προώθηση, λοιπόν, της ισότητας των φύλων αποτελεί θεµε-
λιώδη συνιστώσα της εθνικής αναπτυξιακής πολιτικής και εντάσ-
σεται στις προτεραιότητες του κυβερνητικού προγραµµατισµού
καθώς και του Υπουργείου Εσωτερικών ειδικότερα. 

Τονίζουµε ότι στο στρατηγικό σχεδιασµό της Γενικής Γραµµα-
τείας εντάσσονται διαστάσεις αιχµής για την επίτευξη της προ-
ωθούµενης αναπτυξιακής δραστηριότητας της χώρας µας. 

Έχοντας, λοιπόν, υπ’ όψιν αυτά, αποτελεί προτεραιότητα του
Υπουργείου µας η ουσιαστική αναβάθµιση του θεσµικού ρόλου
της Γενικής Γραµµατείας Ισότητας των Φύλων και όχι η κατάρ-
γησή της. Επίσης, µελετώνται και δράσεις και πολιτικές για να
την αναβαθµίσουν έτι περαιτέρω. 

Σε κάθε περίπτωση, στο στρατηγικό σχεδιασµό του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών κυριαρχεί ο κεντρικός στόχος της ουσιαστικής
αναβάθµισης του ρόλου του φορέα που σχεδιάζει και εφαρµόζει
πολιτικές για την ισότητα των φύλων. 

Εποµένως οι προσπάθειες του Υπουργείου Εσωτερικών κατα-
τείνουν στη διατήρηση της παρούσας οργανωτικής δοµής και
στην περαιτέρω ενίσχυση του ρόλου, η οποία ήδη δροµολογείται
από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου µας. 

Βεβαίως, η αναφορά που έκανε η κ. Γκερέκου είναι σωστή, για
την εξάλειψη των διακρίσεων των γυναικών από την επιτροπή του
ΟΗΕ, και αξίζει να αναφέρω το σχετικό απόσπασµα, το οποίο
υπαινίχθη η κ. Γκερέκου. Θα το πω, για να το ακούσουν όλοι οι
συνάδελφοι. Λέει, λοιπόν, η αρµόδια επιτροπή του ΟΗΕ για την
εξάλειψη των διακρίσεων, η CEDAW: «Υποχρέωση της χώρας
µας είναι να διατηρήσει και να ενδυναµώσει την ανεξαρτησία της
Γενικής Γραµµατείας Ισότητας των Φύλων και να της παρέχει
επαρκείς ανθρώπινους οικονοµικούς και τεχνικούς πόρους, έτσι
ώστε αυτή να µπορεί να συντονίζει και να εργάζεται αποτελεσµα-
τικά για την προώθηση της ισότητας των φύλων και την ένταξη
της οπτικής της ισότητας των φύλων σε όλες τις πολιτικές και να
επανενεργοποιήσει την Εθνική Επιτροπή για την Ισότητα µεταξύ
Ανδρών και Γυναικών». 

Στο πλαίσιο αυτό, κύριε Πρόεδρε, παρακολουθούµε τις υπο-
χρεώσεις που έχει αναλάβει η χώρα µας για την ποσόστωση αν-
δρών και γυναικών σε διάφορους τοµείς της Δηµόσιας Διοίκησης
–παραδείγµατος χάριν, τη συµµετοχή στα διοικητικά συµβούλια-
προωθούµε περισσότερο στις πολιτικές δοµές και στην αυτοδι-
οίκηση τη συµµετοχή των γυναικών.

Αν χρειαστεί, θα ήθελα να πω στη δευτερολογία µου και µε-
ρικά στοιχεία για το πού εντοπίζονται αυτές οι δραστηριότητες
και ποια είναι σε ποσοστά η απασχόληση των γυναικών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η κ. Γκερέκου έχει
το λόγο.

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είµαστε ικανοποιηµένοι µε την έννοια ότι ακού-

σαµε ξεκάθαρα πως δεν καταργείται, βεβαίως, η Γενική Γραµµα-
τεία Ισότητας. Είπατε τη λέξη «αναµορφώνεται». Βεβαίως, υπάρ-
χει ένα θέµα σχετικά µε τις διευθύνσεις, αλλά και τη βούλησή
σας, τη βούληση του Υπουργείου, να διευθετήσει αυτό το θέµα
ούτως ώστε να µην υπάρξει έλλειψη λειτουργικότητας και απο-
τελέσµατος από την πλευρά της Γενικής Γραµµατείας. 

Εγώ θα ήθελα να θέσω µερικά επιχειρήµατα επιπλέον, για να
δούµε πράγµατι ότι είναι ένα θέµα σοβαρό που έχει να κάνει µε
την κοινωνική και πολιτική µας ζωή, γενικότερα. Ποια είναι άραγε
η σκοπιµότητα κατάργησης υπηρεσιακών µονάδων, που όχι µόνο

δεν έχουν ολοκληρώσει την αποστολή τους όπως προτάσσεται
στην σχετική εφαρµοστική εγκύκλιο, αλλά επιβάλλεται να ανα-
λάβουν περισσότερες δράσεις για την αντιµετώπιση ή την πρό-
ληψη ανισοτήτων;

Αντιλαµβανόµαστε, βεβαίως, την κατάσταση που βρισκόµα-
στε. Όµως, θα πρέπει να µετρήσουµε εδώ τα οφέλη και αυτά που
θα χάσουµε αν δεν µπορέσουµε να αντιδράσουµε όπως πρέπει. 

Με ποιο, λοιπόν, πολιτικό σκεπτικό ακρωτηριάζεται ο αρµόδιος
κυβερνητικός φορέας για την ισότητα, όταν η χώρα µας έχει δια-
νύσει αρκετό δρόµο για την άρση των διακρίσεων, αλλά έχει να
διανύσει ακόµη ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι, όπως εσείς αναφέ-
ρατε.

Αναφέρω ενδεικτικά, ότι η συµµετοχή των γυναικών στην πο-
λιτική εξακολουθεί να υπολείπεται του ευρωπαϊκού µέσου όρου
και η πρόθεσή σας για συµµετοχή ποσόστωσης δείχνει ότι το αν-
τιλαµβάνεστε, πως σε σχέση µε τους άντρες οι γυναίκες πλήτ-
τονται περισσότερο από την ανεργία, ενώ και όταν εργάζονται
αµείβονται λιγότερο, ότι βία µέσα στην οικογένεια ασκείται κατά
κανόνα σε βάρος των γυναικών. 

Η πραγµατικότητα αυτή έχει επιδεινωθεί τα τελευταία χρόνια,
επιβεβαιώνοντας τις διεθνείς µελέτες που φέρουν τις γυναίκες
να πλήττονται µε µεγαλύτερη ένταση, σκληρότητα και πολλαπλό-
τητα σε περιόδους κρίσης, όπως αυτή που διανύουµε τώρα διε-
θνώς, αλλά και εδώ στη χώρα µας. Έτσι, σήµερα στη χώρα µας
δεν έχουµε µόνο περισσότερες άνεργες γυναίκες, αλλά έχουµε
και γυναίκες που αναγκάζονται να δουλεύουν µε µερική απασχό-
ληση, ακριβώς επειδή δεν µπορούν να βρουν κάποια άλλη δου-
λειά.

Οι οικονοµικές παροχές έχουν συρρικνωθεί, ενώ σε ορισµένες
περιπτώσεις, δυστυχώς, οι έχοντες παιδιά υφίστανται αναλογικά
µεγαλύτερα φορολογικά βάρη σε σχέση µε τους άγαµους ή τους
άτεκνους. Οι δηµόσιες δηµοτικές υπηρεσίες φύλαξης παιδιών
και άλλων εξαρτηµένων µελών αδυνατούν να ανταποκριθούν
στην αυξηµένη ζήτηση των γυναικών και να µην αναφέρω το
θέµα της δηµόσιας υγείας σε σχέση -και ειδικότερα- µε τα παιδιά
και την οικογένεια. 

Αυξάνονται, λοιπόν, όλες οι µορφές βίας κατά των γυναικών
και χειροτερεύει η κατάσταση, κυρίως των ευάλωτων οµάδων γυ-
ναικών αλλά και των γυναικών που υφίστανται πολλαπλές διακρί-
σεις. Αρκεί να επισηµάνω ότι η πλειονότητα των συµπολιτών µας
που ζουν κάτω από τα όρια της φτώχειας είναι γυναίκες. Και εδώ,
πράγµατι, υπάρχει µία αντίφαση µε τον τρόπο που αντιµετωπί-
ζεται γενικότερα το θέµα.

Αυτά, κύριε Υπουργέ, από µόνα τους αποτελούν σοβαρούς και
επιτακτικούς λόγους για να πυκνώσουν οι πολιτικές πρωτοβου-
λίες για την ισότητα των φύλων. 

Βεβαίως, επαναλαµβάνω ότι αντιλαµβάνοµαι την προσπάθεια
νοικοκυρέµατος και την ανάγκη της Δηµόσιας Διοίκησης που
υπάρχει –και αυτό είναι ένα δηµοσιονοµικό επιχείρηµα όπως και
εσείς είπατε- όµως το όποιο συµµάζεµα των δαπανών δεν µπορεί
να είναι πέρα από κάποια πολιτική και κοινωνική βάση και σκέψη
και κριτήριο. Αν δούµε το θέµα και µε αριθµούς, η συρρίκνωση
του µόνου µηχανισµού, όπως είπατε και εσείς, για την ισότητα
των φύλων στη χώρα µας ουσιαστικά καταργεί της σχετικές πο-
λιτικές. Και τι όφελος έχουµε; Έχουµε όφελος 50.000 ευρώ έως
70.000 ευρώ το χρόνο, ενώ χάνουµε τόσα άλλα πολύ σηµαντικά
πράγµατα.

Με αυτά, λοιπόν, τα δεδοµένα και µε την ελπίδα από αυτά που
άκουσα ότι όντως, θα στηρίξετε αυτή την περιοχή, σας καλώ,
κύριε Υπουργέ, να αποδείξετε στην πράξη ότι, πράγµατι, αντι-
λαµβάνεστε την ισότητα ως ουσιαστικό πυλώνα ανάπτυξης και
κοινωνικής συνοχής για τη χώρα µας, που αυτήν τη στιγµή περ-
νάει αυτή την κρίση που περνάει. Και πιστεύω ότι θα το πράξετε. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Αναπληρωτής

Υπουργός, κ. Χαράλαµπος Αθανασίου θα απαντήσει για τρία
λεπτά.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-

τερικών): Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω να προσθέσω κάτι σε αυτά
που είπε η κ. Γκερέκου. Πράγµατι, συµφωνώ σε αυτά που είπε.
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Βεβαίως, κάθε αντίλογος θα ήταν περιττός γιατί δεν θα είχε βάση
ούτε νοµική ούτε κοινωνική. Συνεπώς, υιοθετώ την τοποθέτησή
της. 

Σε αυτό, κυρία Γκερέκου, και εµείς προσπαθούµε στο Υπουρ-
γείο ούτως ώστε να διατηρήσουµε τις δοµές που υπάρχουν στη
Γενική Γραµµατεία Ισότητας των Φύλων. Μάλιστα, πρέπει να σας
πω ότι και πρόσφατα ήταν και µία παρέµβαση του ίδιου του Πρω-
θυπουργού, ο οποίος είπε να διατηρηθούν αυτές οι δοµές κατά
το δυνατόν. Βεβαίως, θα γίνει ένας περιορισµός στις διευθύν-
σεις, αλλά η δράση κάθε διεύθυνσης δεν θα περιοριστεί. 

Θα ήθελα να συµπληρώσω και σε αυτά που είπε η κ. Γκερέκου,
κύριε Πρόεδρε, ότι πράγµατι, η συµµετοχή των γυναικών στην
πολιτική ζωή από τα στοιχεία τα οποία έχουµε είναι µικρή. Μόλις
το 21% των µελών της ελληνικής Βουλής είναι γυναίκες. Δύο
µόλις γυναίκες είναι µέλη της Κυβέρνησης και δύο –σε σύνολο
επτά- είναι γενικοί γραµµατείς αποκεντρωµένων διοικήσεων.
Καµµία γυναίκα δεν είναι περιφερειάρχης, ενώ έντεκα γυναίκες
–σε σύνολο πενήντα οκτώ- είναι αντιπεριφερειάρχες.

Στην απασχόληση, βέβαια, έχουµε µεγάλο πρόβληµα, γιατί η
ανεργία πλήττει µεν το εργατικό δυναµικό, αλλά στις γυναίκες
κυµαίνεται στο 29,7% έναντι των ανδρών που είναι στο 23,3%.
Και βεβαίως αµείβονται µε το 78% των αµοιβών των ανδρών.

Η βία, επίσης, είναι ένα τεράστιο ζήτηµα, το οποίο µας απα-
σχολεί. Γι’ αυτό ιδρύουµε τελευταία τους συµβουλευτικούς
σταθµούς και τους ξενώνες φιλοξενίας. Σε όλες τις έδρες των
περιφερειών έχουµε ιδρύσει δεκατέσσερα συµβουλευτικά κέν-
τρα, ενώ λειτουργεί σε εικοσιτετράωρη βάση και όλες τις µέρες
του χρόνου η Γραµµή SOS, προκειµένου να προστατεύονται οι
γυναίκες. Επίσης, ενισχύεται µέσα από τα συµβουλευτικά κέντρα
και η απασχόληση των γυναικών. 

Πρόκειται, λοιπόν, για ζητήµατα στα οποία συµφωνούµε και
εποµένως δεν έχω να προσθέσω κάτι άλλο στις παρατηρήσεις
σας. Συµφωνώ απόλυτα µ’ αυτές και αυτή είναι και η δράση του
Υπουργείου µας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Η τέταρτη µε αριθµό 1516/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων κ. Χρυσούλας-Μαρίας Γιαταγάνα προς τους Υπουργούς
Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε τον αποκλεισµό των ασφαλιστικών ταµείων από τις
αυξήσεις µετοχικού κεφαλαίου των τραπεζών, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει η κ.
Χρυσούλα-Μαρία Γιαταγάνα.

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Στουρνάρας πε-
ριφρονεί συστηµατικά τη Βουλή και δεν έρχεται να απαντήσει σε
ερωτήσεις.

Όταν αυτήν τη στιγµή αυτοί που τον διόρισαν, οι ξένοι τραπε-
ζίτες αναγνωρίζουν ότι ήταν λάθος το πρόγραµµα που εφήρµο-
σαν, ένα πρόγραµµα που έχει βυθίσει τον ελληνικό λαό στην
εξαθλίωση, δεν εµφανίζεται καν να απολογηθεί στη Βουλή.
Αυτός είναι ο κ. Στουρνάρας! 

Και εγώ ρωτάω το εξής: Τι έκανες εσύ, κ. Στουρνάρα, όταν
αυτοί αναγνωρίζουν το λάθος τους; Τι έκανες κ. Στουρνάρα και
σήµερα δεν είσαι εδώ στη Βουλή για να εξηγήσεις τους λόγους
για τους οποίους εµποδίζεις τα ασφαλιστικά ταµεία που τα κού-
ρεψαν οι προκάτοχοί σου –όµως, και εσύ είσαι υπεύθυνος γι’
αυτό- να µετέχουν στην αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου των
τραπεζών; Μάλλον ήταν πολύ επίκαιρη η ερώτηση, γιατί σε λίγες
µέρες λήγει η προθεσµία που έχουν να µετέχουν τα ασφαλιστικά
ταµεία. Η ΓΣΕΕ και η ΟΤΟΕ, ήδη, το έχουν καταγγείλει. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να δανειστώ τη φράση του αγαπητού συ-
ναδέλφου κ. Γιοβανόπουλου και να πω το εξής: «όποιος Υπουρ-
γός δεν έρχεται εδώ να λογοδοτήσει, θα τον ρωτάω “εσύ τι
έκανες;”». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Επίσης, η πέµπτη
µε αριθµό 1523/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του

Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Αρτέ-
µιου Ματθαιόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε το Ταµείο Εγγύησης Καταθέσεων και Επενδύσεων (ΤΕΚΕ) και
την εγγύηση καταθέσεων µέχρι του ποσού των 100.000 ευρώ,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Επίσης, η έκτη µε αριθµό 1509/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τους Υπουργούς Οικο-
νοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε την έκδοση κανονιστικών πρά-
ξεων για τη λειτουργία του συστήµατος ελέγχου εισροών-
εκροών καυσίµων, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της πέµπτης µε αριθµό
1524/4-6-2013 επίκαιρης ερώτησης δευτέρου κύκλου του Βου-
λευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµικών, σχετικά µε
το φαινόµενο της λαθρεπιβίβασης στα Μέσα Μαζικής Μεταφοράς.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Λαγός για δύο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, η σηµερινή

ερώτηση έχει να κάνει µε ένα σοβαρό, κατά τη γνώµη µας, ζή-
τηµα το οποίο υπάρχει και είναι αυτό της λαθρεπιβίβασης, το
οποίο είναι έντονο σε πάρα πολύ µεγάλο βαθµό σε όλα τα Μέσα
Μαζικής Μεταφοράς και κυρίως στα αστικά λεωφορεία. Ειδικά
το τελευταίο χρονικό διάστηµα βλέπουµε ότι είναι τροµερός ο
αριθµός των επιβατών που δεν έχουν εισιτήριο, οι οποίοι στην
ουσία είναι λαθρεπιβάτες. 

Εδώ, λοιπόν, έχουµε να κάνουµε µε τον εξής διαχωρισµό. Φυ-
σικά και δεν είµαστε υπέρ του οποιουδήποτε ο οποίος χρησιµο-
ποιεί τα µέσα µαζικής µεταφοράς χωρίς να πληρώνει, γιατί έτσι
θέλει. Όµως, εδώ έχουµε φτάσει στο σηµείο να υπάρχουν εξα-
θλιωµένοι Έλληνες συµπολίτες µας, για τους οποίους πρέπει να
γίνουν κάποιες ειδικές ρυθµίσεις, όπως να χρησιµοποιούν τα
Μέσα Μαζικής Μεταφοράς ακόµα και δωρεάν. 

Επίσης, θα πρέπει να δούµε τι θα κάνουµε µε τους λαθρεπι-
βάτες, τους λαθροµετανάστες, οι οποίοι χρησιµοποιούν τα Μέσα
συνειδητά χωρίς να πληρώνουν εισιτήριο. Μάλιστα, οι εντολές
που έχουν δοθεί, κυρίως στους οδηγούς και στους ελεγκτές των
αστικών λεωφορείων, είναι να µην τους ελέγχουν, γιατί δεν υπάρ-
χουν χαρτιά, διευθύνσεις και στοιχεία, οπότε θα γίνει φασαρία
αν τους συλλάβουν, ενώ δεν πρόκειται και να βρεθούν. 

Έτσι, ο Έλληνας φορολογούµενος πολίτης έχει διπλό κακό,
πρέπει και να πληρώνει το δικό του εισιτήριο -που πολλές φορές
είναι δυσανάλογο µε τους µισθούς που παίρνει- και πρέπει να
πληρώνει και τα πρόστιµα, καλύπτοντας και αυτούς τους παρά-
νοµους, τους λαθροµετανάστες.

Θα θέλαµε να ρωτήσουµε τα εξής: Ποιος είναι ο συνολικός
αριθµός των ελεγκτών στα αστικά λεωφορεία του λεκανοπεδίου
της Αττικής; Ποια είναι τα σηµερινά κριτήρια υπαγωγής Ελλήνων
πολιτών σε µειωµένο ή σε µηδενικό εισιτήριο; Θα θέλαµε και
στοιχεία για το πόσα περιστατικά εντοπισµού λαθρεπιβίβασης
παράνοµων µεταναστών έχουν συµβεί κατά το φετινό έτος. Γνω-
ρίζουµε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Λαγέ, ασφαλώς το ζήτηµα της λαθρεπιβίβασης είναι ένα πολύ
σοβαρό ζήτηµα για τις αστικές συγκοινωνίες. Θέλω να ξέρουν
όλοι οι Έλληνες πολίτες ότι το Υπουργείο Ανάπτυξης και Υποδο-
µών αλλά και εγώ προσωπικά δεν θα κάνουµε κανέναν συµβιβα-
σµό και καµµία έκπτωση στην αντιµετώπιση αυτού του ζητή-
µατος, είτε αφορά Έλληνες από πλευράς ιθαγενείας είτε αφορά
µετανάστες ή λαθροµετανάστες ή οποιονδήποτε, διότι µας εν-
διαφέρει να περιορίσουµε τα ελλείµµατα των συγκοινωνιών, µας
ενδιαφέρει όλοι να είναι ίσοι απέναντι στο νόµο. Δεν µπορούµε
να ανεχθούµε το φαινόµενο των τζαµπατζήδων.

Αυτή είναι η κατεύθυνση που έχω δώσει στις διοικήσεις της
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ΟΣΥ και της ΣΤΑΣΥ. Ήδη είχαν ξεκινήσει από τον περασµένο
Οκτώβριο και εφαρµόστηκαν κάποια πρώτα µέτρα, µε αύξηση
των ελέγχων, µε προώθηση µέτρων-κινήτρων, έτσι ώστε να στα-
µατήσει το φαινόµενο και µε µια ευρεία ενηµερωτική καµπάνια.

Τα µέτρα αυτά θέλω να σας πω ότι τους τελευταίους µήνες
του 2012 απέδωσαν. Είχαµε αναστροφή του ρεύµατος από πλευ-
ράς εισπράξεων. Είχαµε αύξηση των εισπράξεων. Στη συνέχεια,
όπως ξέρετε, τον Ιανουάριο και τον Φεβρουάριο είχαµε πολυή-
µερες απεργίες και στάσεις εργασίας και αυτό είχε δυσµενή επί-
πτωση στα έσοδα.

Το τελευταίο διάστηµα και πάλι έχουµε θετικές ενδείξεις ως
προς τα έσοδα. Ωστόσο, δεν εφησυχάζουµε και γι’ αυτόν το
λόγο, χθες ανακοινώθηκε, µετά από µελέτη, ακόµα µια σειρά από
µέτρα προς αυτήν την κατεύθυνση. Τα µέτρα αυτά είναι, πρώτον,
η αύξηση του αριθµού των ελεγκτών, δηλαδή, στη ΣΤΑΣΥ, στις
σταθερές συγκοινωνίες, µεταφέρονται εκατόν δύο άτοµα από δι-
οικητικές θέσεις στον έλεγχο και στα εκδοτήρια. Συνολικά, οι
ελεγκτές θα αυξηθούν από πενήντα στους ενενήντα και οι εκδό-
τες από διακόσιοι στους διακόσιους εξήντα.

Αντιλαµβάνοµαι ότι σε αυτούς που µετακινούνται προκλήθη-
καν κάποια αρνητικά αισθήµατα, αρνητικές αντιδράσεις. Το κα-
ταλαβαίνω ανθρώπινα αλλά σε κάθε περίπτωση είµαστε απο-
φασισµένοι να κινηθούµε προς αυτήν την κατεύθυνση. Άρνηση
υπηρεσίας δεν πρόκειται σε καµµία περίπτωση να γίνει δεκτή.
Έλεγχοι θα γίνονται και θα γίνονται ολοένα και περισσότερο και
στους σταθµούς και στους συρµούς. Στην ΟΣΥ, στις οδικές συγ-
κοινωνίες, ενισχύεται το προσωπικό ελέγχου µε σαράντα επι-
πλέον άτοµα, ανεβάζοντας τον συνολικό αριθµό των ελεγκτών
σε διακόσιους τριάντα. Κάποιοι από αυτούς είναι µόνιµοι, κάποιοι
άλλοι είναι εθελοντές. Εντός των εποµένων είκοσι ηµερών, από
τις 25 Ιουνίου, οι έλεγχοι επεκτείνονται σε όλο το δίκτυο των
µέσων σταθερής τροχιάς, καλύπτοντας, όπως και σήµερα, το σύ-
νολο των ωρών λειτουργίας του συστήµατος.

Επίσης, ανακοινώθηκε ότι στα λεωφορεία πια, όπως συµβαίνει
και σε πολλές ευρωπαϊκές πρωτεύουσες, η είσοδος του επιβατι-
κού κοινού θα γίνεται από την µπροστινή πόρτα µόνο, προκειµέ-
νου να µπορεί ο οδηγός να ελέγχει αν πράγµατι, αυτός που
εισέρχεται διαθέτει ή δεν διαθέτει εισιτήριο. Για τη διευκόλυνση
του επιβατικού κοινού, ακριβώς όπως γίνεται επίσης σε άλλες
χώρες της Ευρώπης αλλά και στην Ελλάδα, στη Θεσσαλονίκη,
µπορεί να προµηθεύεται εισιτήριο από τον οδηγό αυτός που δεν
έχει, σε µια σχετικά αυξηµένη τιµή, στο 1,5 ευρώ, πάλι κατά τις
ευρωπαϊκές πρακτικές.

Και βεβαίως η οριστική απάντηση στο πρόβληµα θα είναι η το-
ποθέτηση συστηµάτων µε µπάρες στο µετρό. Είναι ένας διαγω-
νισµός αρκετά ταλαιπωρηµένος. Είχε ξεκινήσει µε ΣΔΙΤ όταν
ήµουν ξανά Υπουργός Μεταφορών το 2008. Πιστεύω ότι ολοκλη-
ρώνεται επιτέλους αυτό το καλοκαίρι και στη συνέχεια θα προ-
χωρήσουµε στην εγκατάσταση αυτών των συστηµάτων πάλι µε
βάση αυτά που συµβαίνουν σε όλες τις χώρες της Ευρώπης.

Οι έλεγχοι πάντως θέλω να ξέρετε ότι θα αυξηθούν και δεν θα
έχουν καµµία εξαίρεση, διότι παράνοµος είναι είτε αυτός που
έχει την ελληνική ιθαγένεια είτε αυτός που είναι µετανάστης και
είναι στον τόπο µας. 

Τέτοιες διακρίσεις αντιλαµβάνεστε ότι δεν µπορεί να γίνουν.
Όλοι θα πρέπει να είναι ίσοι απέναντι στο νόµο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Λαγός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς να σας πω ότι
απαντήσατε µόνο στο ένα σκέλος από τα τρία που ρώτησα. Θα
ήθελα να µου πείτε –επαναλαµβάνω- πόσα περιστατικά εντοπι-
σµού λαθροµεταναστών υπάρχουν -είµαι σίγουρος ότι δεν γνω-
ρίζετε ούτε εσείς ο ίδιος, γιατί δεν υπάρχουν στοιχεία, φυσικά-
και ποια είναι τα σηµερινά κριτήρια υπαγωγής Ελλήνων πολιτών
σε µειωµένο ή σε µηδενικό εισιτήριο. Δεν µου απαντήσατε και
φαίνεται ότι δεν θέλει η Κυβέρνηση να το συζητήσουµε αυτό,
εκτός και αν µου δώσετε µια άλλη απάντηση στην πορεία.

Άκουσα πριν από λίγο που είπατε στην απάντησή σας ότι δεν
θα υπάρχει διαχωρισµός. Λυπάµαι, αλλά διαχωρισµός ήδη υπάρ-
χει. Αυτήν τη στιγµή που µιλάµε υπάρχει διαχωρισµός εις βάρος
των Ελλήνων, όταν οι Έλληνες συλλαµβάνονται κανονικά επειδή

δεν έχουν εισιτήριο, όταν οδηγούνται στο αστυνοµικό τµήµα,
όταν δηλώνουν τα στοιχεία τους και όταν τους έρχεται ένα δυ-
σανάλογο πρόστιµο. Γιατί τα πρόστιµα που πρέπει να πληρώσει
ο καθένας µετά -το ξέρετε- είναι τεράστια ποσά, είναι σχεδόν
ένας µηνιαίος µισθός που παίρνει ο κάθε Έλληνας πολίτης. Δεν
πληρώνονται αυτά τα πρόστιµα, κύριε Υπουργέ, να το ξέρετε
αυτό το πράγµα. Όταν, λοιπόν, αυτός ο άνθρωπος, ο Έλληνας –
και δεν λέω γι’ αυτούς που κάνουν πλάκα, τους συνειδητοποι-
ηµένους τζαµπατζήδες, γιατί όσον  αφορά αυτούς φυσικά και
είµαστε υπέρ της άποψης να παταχθεί το φαινόµενο αυτό, δεν
το συζητάµε- δεν έχει να πάρει το ψωµί για τα παιδιά του, είναι
λογικό ότι δεν έχει πληρώσει και το 1,5 ευρώ ή το 1,40 που κάνει
το εισιτήριο. Πρέπει, λοιπόν, να κοιτάξουµε να µειώσουµε κατ’
αρχάς την τιµή του εισιτηρίου. Επαναλαµβάνω και πάλι ότι δυ-
στυχώς διαχωρισµός υπάρχει, όσο και αν εσείς λέτε ότι δεν
υπάρχει. 

Επίσης, όσον αφορά αυτό που είπατε, ότι θα γίνεται η είσοδος
των επιβατών από την µπροστινή πόρτα και θα είναι και ο οδηγός
εκεί πέρα να ελέγχει, σας λέω ότι στις άλλες ευρωπαϊκές πόλεις
µπορεί να έχει ισχύσει αυτό και να έχει επιτύχει, στην Ελλάδα
όµως σας το δηλώνω εκ των προτέρων ότι θα αποτύχει. Στην Ελ-
λάδα σε κάποιες περιοχές κυκλοφορεί ένα λεωφορείο ανά
τριάντα πέντε µε σαράντα λεπτά. Όταν περάσει από κάποιες
στάσεις κεντρικές µπαίνουν ορδές ανθρώπων µέσα, τριάντα µε
τριάντα πέντε άτοµα πολλές φορές. Αν όλοι αυτοί περάσουν από
τη µπροστινή πόρτα και µάλιστα µέχρι να πάρουν και εισιτήριο,
θα κάνει το λεωφορείο δέκα µε δεκαπέντε λεπτά να φύγει. Δεν
γίνεται αυτό, είναι ανέφικτο και θα το δείτε. 

Μια πρόταση που θα κάναµε εµείς ως Χρυσή Αυγή, για να δη-
µιουργηθούν και νέες θέσεις εργασίας –και θα µπορούσαµε να
δώσουµε έναν ικανοποιητικό µισθό στους ανθρώπους- είναι να
δηµιουργηθούν οι θέσεις των παλαιών εισπρακτόρων, να είναι
ακριβώς αυτή η δουλειά τους, να είναι επιφορτισµένοι µε αυτό.
Γιατί και ο οδηγός, ειδικά όταν περνάει από κάποιες πολύ «µυ-
στήριες» περιοχές, έχει το νου του πώς θα κοιτάξει να κάνει καλά
το δροµολόγιό του και τη δουλειά του και πώς θα εξασφαλίσει
και τη σωµατική του ακεραιότητα. Υπάρχουν πάρα πολλά φαινό-
µενα βίας που συµβαίνουν στους οδηγούς, τα οποία δυστυχώς
δεν µαθαίνονται και επειδή έχουµε την τύχη να µιλάµε µε πολ-
λούς τέτοιους ανθρώπους, τα ξέρουµε πάρα πολύ καλά.

Θα θέλαµε να ξανακοιτάξετε, λοιπόν, αυτά που σας είπαµε.
Θα θέλαµε να υπάρξουν συγκεκριµένες κατηγορίες Ελλήνων πο-
λιτών, οι οποίοι δεν θα πληρώνουν εισιτήριο, που θα τους δικαιο-
λογηθεί να µην πληρώνουν εισιτήριο ή το ποσό που θα πλη-
ρώνουν να είναι πάρα πολύ µικρό και αυτό να ισχύσει όχι για
τους  συνειδητοποιηµένους τζαµπατζήδες αλλά γι’ αυτούς που,
πραγµατικά, δεν έχουν να πληρώσουν. 

Θα ήθελα να µου απαντήσετε στις δύο προηγούµενες ερωτή-
σεις που σας έκανα γιατί είναι πολύ σηµαντικές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο
Υπουργός κ. Χατζηδάκης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Θα
σας απαντήσω σε όλα, δεν έχω να κρύψω τίποτα, απλώς δεν
πρόλαβα στην προηγούµενη τοποθέτησή µου.

Κατ’ αρχάς, σε σχέση µε τα πρόστιµα, θέλω να σας πω ότι από
τις 24 Σεπτεµβρίου του 2012 που ξεκινήσαµε το  καινούργιο σύ-
στηµα µέχρι τις 26 Μαΐου φέτος, από το Σώµα των µονίµων ελεγ-
κτών της ΣΤΑΣΥ και της ΟΣΥ διενεργήθηκαν χίλιοι τετρακόσιοι
πενήντα οκτώ έλεγχοι. Από αυτούς το 76% πραγµατοποιήθηκε
σε σταθµούς των µέσων σταθερής τροχιάς και οι υπόλοιποι στα
υπόλοιπα σηµεία. Συνολικά καταλογίστηκαν τριάντα τέσσερις χι-
λιάδες τριακόσια ενενήντα δυο πρόστιµα ονοµαστικής αξίας πε-
ρίπου 2,5 εκατοµµυρίων ευρώ, εκ των οποίων η πλειοψηφία
αφορούσε επιβάτες που δεν είχαν εισιτήριο, 65%. Από το σύνολο
των προστίµων το 9% εξοφλήθηκε επί τόπου, ενώ το υπόλοιπο
καταλογίστηκε επί πιστώσει και υπάρχουν ολοένα και εντονότε-
ρες πιέσεις και ένα καλύτερα οργανωµένο σύστηµα προκειµένου
αυτά τα πρόστιµα να καταβάλλονται. 

Σας απαντώ επίσης, σε σχέση µε το άλλο ερώτηµά σας, ότι
είναι ευρύτερα γνωστό πως υπάρχουν ειδικές κατηγορίες του
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πληθυσµού οι οποίες καλύπτονται και έχουν µειωµένο εισιτήριο.
Οι κατηγορίες αυτές είναι. Οι φοιτητές, οι σπουδαστές τριτοβάθ-
µιας εκπαίδευσης, οι µαθητές, οι ανάπηροι, οι ηλικιωµένοι άνω
των εξήντα πέντε ετών, τα µικρά παιδιά. 

Όλα αυτά είναι σαφή. Και θέλω να ξέρετε ότι ακριβώς για τον
περιορισµό των ελλειµµάτων των αστικών συγκοινωνιών, τα
οποία καλείται να πληρώνει πάλι ο Έλληνας φορολογούµενος,
υπάρχουν ρυθµίσεις σε σχέση µε τους ανθρώπους αυτούς. Δη-
λαδή, το Υπουργείο Υγείας, το Υπουργείο Εργασίας και το Υ-
πουργείο Παιδείας, έρχονται και καταβάλλουν αποζηµιώσεις στις
αστικές συγκοινωνίες, προκειµένου να µην επιβαρύνονται τα ελ-
λείµµατά τους. Αυτή είναι η πολιτική µας, η οποία έχει κοινωνική
ευαισθησία και θα συνεχιστεί. 

Θέλω να σηµειώσω ότι µε έκπληξη άκουσα την τοποθέτησή
σας ότι η επιβίβαση από την µπροστινή πόρτα δεν µπορεί να
εφαρµοστεί εδώ. 

Κατ’ αρχάς, εφαρµόζεται και σε άλλες πόλεις της Ελλάδας,
όπως εφαρµόζεται και το σύστηµα  µε τον οδηγό, ο οποίος δίνει
επιτόπου το εισιτήριο και µάλιστα σε αυξηµένη σχετικά τιµή για
όσους δεν το προµηθεύτηκαν από το περίπτερο ή από κάπου
αλλού. Επίσης, εφαρµόζεται και σε άλλες χώρες της Ευρώπης.
Η τοποθέτησή σας -λυπούµαι που θα το πω- έχει στοιχεία λαϊκι-
σµού. Και δεν θα οδηγηθούµε πουθενά µε τέτοιου είδους αντι-
λήψεις. Μπορεί κάποιος να διαφωνεί µε κάποιον άλλον και αυτό
είναι µέσα στους κανόνες του πολιτεύµατός µας αλλά η τοποθέ-
τηση ότι δεν µπορούµε να µπαίνουµε από την µπροστινή πόρτα,
λες και είναι το δυσκολότερο πράγµα του κόσµου, δεν νοµίζω
ότι συντελεί σε µια συντεταγµένη λειτουργία της πολιτείας. Αν-
τίθετα, έχει σαφή λαϊκίστικα χαρακτηριστικά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Αυτό είπα, κύριε Υπουργέ;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Έτσι
το κατάλαβα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Είπα ότι ο οδηγός δεν µπορεί να ελέγξει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Διαρ-
κής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της
στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού «Για τη λειτουργία
των Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων». 

Επίσης, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από
τα Εκπαιδευτήρια «Παυλόπουλου».

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενες είναι η έβδοµη µε αριθµό 1513/4-6-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την απόφαση για άρση του εµ-
πάργκο όπλων προς τους αντικαθεστωτικούς στη Συρία και η
έβδοµη µε αριθµό 1508/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Δηµητρίου
(Μίµη) Ανδρουλάκη προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε
τη στάση της ελληνικής Κυβέρνησης στην απόφαση της Ευρω-
παϊκής Ένωσης να άρει το εµπάργκο όπλων στον εµφύλιο της
Συρίας.

Οι δύο επίκαιρες ερωτήσεις αναφέρονται στο ίδιο θέµα και θα
συζητηθούν ταυτόχρονα, χωρίς να επηρεάζονται τα δικαιώµατα
των οµιλητών ως προς το χρόνο οµιλίας τους, µε εφαρµογή των
διατάξεων της παραγράφου 4 του άρθρου 131 του Κανονισµού
της Βουλής. 

Ο κ. Παφίλης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η ερώτηση αφορά ένα σοβαρότατο θέµα. Μιλάµε για πόλεµο.

Μιλάµε για εµπλοκή της Ελλάδας. Μιλάµε για την απόφαση των
Υπουργών Εξωτερικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στις 28 Μαΐου
να άρει το εµπάργκο όπλων προς την ονοµαζόµενη συριακή αν-

τιπολίτευση, δηλαδή, στις συµµορίες, στους µισθοφόρους και
στους δολοφόνους, που έχουν συγκεντρώσει σε όλη την περιοχή
και τους ονοµάζουν αντικαθεστωτικούς, µαζί και µε κάποιους
που είναι αντικαθεστωτικοί. Αυτό κλιµακώνει την κατάσταση στην
περιοχή. Στην πραγµατικότητα δίνει στρατιωτική, οικονοµική και
διπλωµατική στήριξη σε αυτές τις ορδές, τις οποίες υποστηρίζει
η Ευρωπαϊκή Ένωση και µαζί µε αυτήν και η ελληνική Κυβέρ-
νηση. Εµπλέκει τη χώρα σε µία επέµβαση, η οποία σχεδιάζεται,
και ο Υπουργός Εξωτερικών δεν έρχεται στη Βουλή να απαντή-
σει.

Δεν είναι προσωπικό το θέµα. Εκτιµούµε τον κ. Τσιάρα, που
ήρθε εδώ. Όµως, η αρµοδιότητά του είναι για τον απόδηµο Ελ-
ληνισµό. Ναι ή όχι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Όχι
µόνο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Δεν σας υποτιµάµε, κύριε Υπουργέ.
Δεν είναι προσωπικό. Είναι πολιτικό το ζήτηµα, κύριε Υπουργέ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε
Παφίλη, είστε παλαιός κοινοβουλευτικός…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι πολιτικό το ζήτηµα, κύριε Υφυ-
πουργέ. Και  έχουµε την απαίτηση να έρθει ο Υπουργός Εξωτε-
ρικών να απαντήσει για ένα σοβαρότατο θέµα. Πώς είναι δυνατόν
να συµφωνεί η ελληνική Κυβέρνηση; Τι δεσµεύσεις έχει αναλά-
βει; Γι’ αυτό δεν έρχεται, γιατί έχει «λερωµένη τη φωλιά του». Για
να µη βγει στο τέλος ότι θα δώσει και η ελληνική Κυβέρνηση
όπλα. Γιατί ουσιαστικά αυτό εννοεί η απόφαση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. 

Εποµένως, εµείς απαιτούµε σε αυτήν τη συζήτηση να έλθει ο
ίδιος ο Υπουργός Εξωτερικών. Δεν πρόκειται να πάρω µέρος
στην πορεία της συζήτησης. Ούτε µπορεί να συνεχιστεί αυτή η
κατάσταση, σήµερα να µην είναι κανένας Υπουργός, ο Πρωθυ-
πουργός να λείπει µόνιµα -γιατί είχαµε και επίκαιρη ερώτηση της
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, της Αλέκας Παπα-
ρήγα- και ούτε µπορεί να υπάρχει αυτό το χάλι συνεχώς, να µην
παρευρίσκονται ούτε ο Υπουργός, ούτε ο Πρωθυπουργός. Γι’
αυτό, λοιπόν, και εγώ σταµατάω εδώ. Θα επανέλθουµε όταν θα
έρθει ο κ. Αβραµόπουλος ο ίδιος για να απαντήσει σε αυτήν την
ερώτηση.

Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Ανδρουλάκης

έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ (ΜΙΜΗΣ) ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε,

συµµερίζοµαι απολύτως τα όσα είπε ο κ. Παφίλης. Δεν χρειάζεται
να επεκταθώ περισσότερο. Απολύτως! Και µάλιστα, έχουν ξεχά-
σει ότι πρόκειται για Κυβέρνηση, υποτίθεται, συνεργασίας. Βε-
βαίως, κύριε  Πρόεδρε, στην εποχή µας δεν υπάρχουν διαυγή
και διακριτά µέτωπα, όπως σε άλλες εποχές, λόγω της πολυπλο-
κότητας της αλληλεξάρτησης. Ειδικότερα στη Συρία δεν υπάρχει
το άσπρο και το µαύρο. Υπάρχουν αποχρώσεις, κακές, του γκρι.
Λυπάµαι διότι η Ευρωπαϊκή Ένωση αποφάσισε ποιο είναι το
λευκό, το άσπρο, και παραβίασε την προηγούµενη απόφασή της
να µη δίνει όπλα σε εγκληµατίες πολέµου. Διότι έχει ξεκαθαρι-
στεί: Έχουν κατηγορηθεί βάσιµα οι δυνάµεις της Αντιπολίτευσης
ότι είναι εγκληµατίες πολέµου και µονοµερώς έχει αρθεί το εµ-
πάργκο όπλων, µε άγνωστη τη θέση της Ελληνικής Κυβέρνησης.

Ήθελα να πω ότι οι Αµερικανοί, κύριοι συνάδελφοι, αφού έπε-
σαν παντελώς έξω στις προβλέψεις τους για τη Συρία, δηλαδή
υπερεπένδυσαν σε µία γρήγορη και εύκολη πτώση του τυραννι-
κού καθεστώτος του Ασάντ, εφαρµόζουν αντεστραµµένα τα µα-
θήµατα από το Ιράκ. Δηλαδή, τι κάνουν; Κατανέµουν τα βάρη της
διαχείρισης της συριακής κρίσης σε αίµα, σε χρήµα και σε γεω-
πολιτικό κόστος σε τρίτους πρόθυµους. Έχουν το Κατάρ, το
οποίο ανέλαβε εργολαβικά να αγοράσει τη λεγόµενη επανά-
σταση. Ο Θεός και η ψυχή τους τι αγοράζουν όµως! Έτσι βγήκε
και η Αλ Κάιντα κάποτε. Έχουµε την Αγγλία και τη Γαλλία υπό το
σύνδροµο του Σουέζ της παλαιάς εποχής και µάλιστα από το
σύντροφο Ολάντ, ο οποίος θυµίζει πλέον τον Μπλερ, για να µην
πω χειρότερα, την εποχή του Γκι Μολλέ. Είναι οι επισπεύδοντες
στο θέµα της Συρίας. Ο Ερντογάν, ο οποίος βιάστηκε να υπερε-
κτεθεί στο συριακό πρόβληµα, βλέπει τα πόδια του να καίγονται
και όλοι οι άλλοι παράγοντες παίζουν διπλό παιχνίδι. 
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Θα µου δώσετε το χρόνο να απαντήσω -αυτόν που δικαιούµαι
για µετά- διότι δεν περιµένω την απάντηση του Υπουργού.

Κύριοι συνάδελφοι, το ερώτηµα είναι: Υπάρχει Ευρωπαϊκή
Ένωση στη Συρία, στο συριακό ζήτηµα; Υπάρχει θέση της Ελλη-
νικής Κυβέρνησης για το συριακό ζήτηµα; 

Κύριε  Πρόεδρε, ήθελα να σας πω ότι το αντανακλαστικό της
αυτόµατης στοίχισης προς τους ισχυρούς εταίρους πολλές φο-
ρές επιφυλάσσει δυσάρεστες εκπλήξεις, διότι οι ισχυροί εταίροι
αλλάζουν διάθεση, αλλάζουν συµµαχίες και µένουµε ξεκρέµα-
στοι, «στον αέρα». 

Εσείς θυµάστε, κύριε Πρόεδρε, ειδικά ότι εγώ στην κυβέρνηση
Παπανδρέου είχα απευθύνει το αίτηµα τον Απρίλιο για µία ανα-
διάρθρωση του χρέους µε έναν αναπρογραµµατισµό ουσιαστικά,
της τάξης του 25%-30% που θα έκανε βιώσιµο το χρέος και η
απάντηση Υπουργών της Κυβέρνησης Παπανδρέου στο πρό-
σωπό µου, που γνωρίζουν ποιος είµαι, ήταν ότι «είναι εγκληµα-
τική πολιτική και εγκληµατικές αυτές οι συµπεριφορές». Έτσι δεν
είναι; 

Την ίδια όµως περίπου, αλλά πιο ευγενική απάντηση έδωσε και
ο Σαµαράς, ο οποίος λέει ότι τότε τα είχε πει και «η συνταγή»
κ.λπ.. Ήταν αντίθετος. Και βγαίνει το IMF και «κρεµάει» τους αγα-
πηµένους του εκπροσώπους µε αυτόν τον τρόπο. Αυτό είναι µε-
γάλο µάθηµα,  κύριοι συνάδελφοι. Το ίδιο θέλω να σας προστα-
τεύσω και όσον αφορά την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης
στη Συρία. Τι ακριβώς θέλουν στη Συρία; Τι θέλουν οι Άγγλοι και
οι Γάλλοι ακριβώς; Διότι αυτοί είναι οι πρόθυµοι, ενώ η Γερµανία
είναι απρόθυµη αυτή τη φορά. Να που δεν λειτουργούν τα µέ-
τωπα τα γενικά και αφηρηµένα, τα αντιγερµανικά πάντα.  

Στη συγκεκριµένη περίπτωση ήθελα επίσης να πω, µιας και
πήγε ο κ. Αβραµόπουλος στο Ισραήλ, ότι όλοι είµαστε υπέρ ενός
δοκιµαστικού µικρού «αρραβώνα» µε το Ισραήλ, µε ανταλλάγ-
µατα. Όµως, εδώ βλέπω ότι υπάρχει ένας αποκλειστικός και υπε-
ρενθουσιώδης έρωτας, χωρίς καµµία «προίκα». Γάµος χωρίς
προίκα; Έχετε υπερεπενδύσει σε αυτήν την ιστορία. Δεν λύνεται
το πρόβληµα της ασφάλειας της Ελλάδας και της Κύπρου µε µια
µονοδιάστατη στρατηγική και µε µία –υποτίθεται, στη φαντασία
σας- συµµαχία µε το Ισραήλ. Και εδώ τίθεται ένα άλλο ζήτηµα:
Ποια είναι η δικιά µας πολιτική; Εµείς υποτίθεται -όλοι εδώ- ότι
είµαστε του Ελευθερίου Βενιζέλου και µπαίνουµε σε ένα µέτωπο
όταν έχουµε ορατά αποτελέσµατα στην ανακατανοµή της
ισχύος.

Εάν δεν µπορούµε κρατούµε έξυπνη πολιτική ενεργούς ανα-
µονής, σοφής αναµονής. Δεν υπερεπενδύουµε σε κάτι, παρα-
δείγµατος χάριν στη συµµαχία µε το Ισραήλ έναντι της Τουρκίας,
διότι στο άψε-σβήσε Τουρκία και Ισραήλ θα τα ξαναβρούν και θα
µείνουµε στον αέρα. Έχει σηµασία να δούµε τη γεωµετρία των
συγκλίσεων, των αποκλίσεων για να τοποθετηθούµε σ’ αυτήν την
περίπτωση. 

Δυστυχώς, κύριε Πρόεδρε –και το λέω µε πλήρη επίγνωση- οι
πολιτικές elite της Ελλάδας έχουν µπλεχθεί άσχηµα στα δίχτυα
της αµερικάνικης πολιτικής, δίχως να χρειάζεται αυτή την ώρα
ούτε παλάτι ούτε συνταγµατάρχες ούτε ιδέα. Τα κανάλια της
επιρροής έχουν άλλα κοµψά ονόµατα. Elite, ακαδηµαϊκά ιδρύ-
µατα των Ηνωµένων Πολιτειών, elite think tanks, elite δηµοσιο-
γράφους-αναλυτές που τους τσιτάρει ακόµα και η αριστερά. 

Επανέρχοµαι και λέω να έχουµε σοβαρή, ρεαλιστική διακριτή
πολιτική. Έχουµε διακριτά συµφέροντα στη Μέση Ανατολή. Θα
πάµε µε τα συµφέροντά µας χωρίς να είµαστε, κύριε Πρόεδρε,
κυνικοί, συµφεροντολόγοι. 

Είχε πει ο Ελευθέριος Βενιζέλος ότι η Ελλάς είναι πολύ µικρή
για να διαπράξει µια µεγάλη ατιµία. Έχουµε παραδοσιακούς φί-
λους τους Άραβες, άσχετα εάν ο ένας προδίδει τον άλλον, διότι
αυτό είναι το δράµα τους. Εµείς δεν θα πουλήσουµε κανέναν.
Εµείς θα ακολουθήσουµε µια πολιτική που βασίζεται στη διαλε-
κτική των συµφερόντων µας και στην ενεργό αναµονή. Μην τρέ-
χετε κάθε φορά τη µια πίσω από τους Αµερικάνους, την άλλη
από το Γερµανό, την άλλη από τους Γάλλους. 

Αυτό ήθελα να πω. Αν δεν έρθει ο κ. Αβραµόπουλος δεν δέχο-
µαι, αν και εκτιµώ απεριόριστα τον Υφυπουργό, αλλά πρέπει να
σεβαστείτε …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Θα σας παρακα-

λούσα, όµως, να παραµείνετε στην Αίθουσα να ακούσετε και την
εκδοχή του κ. Τσιάρα. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Ανδρουλάκη.
Ο Υφυπουργός κ. Τσιάρας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Ανδρουλάκη, τόσο για σας όσο και για τον κ. Παφίλη,

οµολογουµένως παλαιούς κοινοβουλευτικούς, µε τεράστια εµ-
πειρία στο χώρο του Κοινοβουλίου, εκτιµώ ότι τουλάχιστον θα
υπήρχε η ελάχιστη γνώση-παραδοχή ότι στις απαντήσεις του
κάθε αρµόδιου Υπουργείου µπορεί να παρίσταται ο Υπουργός ή
οι Υφυπουργοί. 

Άρα, λοιπόν, απόψεις σαν αυτές του κ. Παφίλη στην πραγµα-
τικότητα αδικούν τον ίδιο. Αν τις ενστερνίζεστε και εσείς, θα πρέ-
πει ενδεχοµένως να απευθύνω και σε σας ακριβώς την ίδια σκέ-
ψη. Ωστόσο, έχει πολύ µεγάλη σηµασία, αν θέλουµε όντως να
βάλουµε τα πράγµατα σε µια σειρά, να παρακολουθήσουµε την
εξέλιξη των γεγονότων και να αποσαφηνίσουµε τη θέση της Ελ-
λάδας, γιατί έχω την εντύπωση ότι κατ’ αρχήν ο κ. Παφίλης το
έχει δείξει ξεκάθαρα, έχει µια εντελώς λανθασµένη άποψη, την
οποία έχει διατυπώσει στο κείµενο της ερώτησής του και βε-
βαίως εσείς, από τη δική σας πλευρά, αφήσατε κάποιες µοµφές,
οι οποίες πιθανότατα δεν έχουν καµµία σχέση µε την πραγµατι-
κότητα. 

Έρχοµαι, λοιπόν, στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Η βίαιη κατα-
στολή των αρχικά ειρηνικών διαδηλώσεων, το ξέρουµε πάρα
πολύ καλά, οδήγησε την Ευρωπαϊκή Ένωση στην επιβολή, ήδη
από τα µέσα του 2011, σειράς κυρώσεων περιλαµβανοµένου βε-
βαίως και του εµπάργκο των όπλων. Το ευρωπαϊκό εµπάργκο
όπλων αφορούσε το σύνολο της συριακής επικράτειας και συνε-
πώς όλες τις πλευρές. Ταυτόχρονα, ξέρουµε πάρα πολύ καλά
ότι οπλισµός εισέρεε και εισρέει στη Συρία από µη κοινοτικές
χώρες, τόσο προς τις δυνάµεις του Άσαντ, όσο και προς τους
αντικαθεστωτικούς. 

Ιδιαίτερα ευνοηµένες, το είπατε, κύριε Ανδρουλάκη, φαίνεται
πως είναι οι ακραίες εξτρεµιστικές ένοπλες οµάδες των αντικα-
θεστωτικών, οι οποίες αποτελούν κίνδυνο και για τον πληθυσµό,
αλλά βεβαίως και για τη µετριοπαθή αντιπολίτευση.

Με αυτό το επιχείρηµα ορισµένοι εταίροι µας ζήτησαν την
άρση του εµπάργκο των όπλων υπέρ της συριακής αντιπολίτευ-
σης ήδη από τον Νοέµβρη του 2012, καθώς την 1η Δεκεµβρίου
του 2012 έληγε το σύνολο των κυρώσεων κατά της Συρίας. Τε-
λικά, λόγω των αντιρρήσεων πολλών εταίρων, καθώς και των
δικών µας –σας το τονίζω- οι κυρώσεις ανανεώθηκαν δυο φορές
στο σύνολό τους µέχρι τα τέλη Μαΐου 2013. 

Στο πρόσφατο Συµβούλιο Εξωτερικών Υποθέσεων του Μαΐου,
στις 27 Μαΐου, το ζήτηµα ήταν εάν θα ανανεωθεί ή όχι το εµ-
πάργκο των όπλων κατά της Συρίας. Εξαιτίας της επιµονής ορι-
σµένων εταίρων στην πλήρη άρση του εµπάργκο υπέρ της
αντιπολίτευσης, οι οποίοι στην πράξη πρόβαλλαν βέτο για την
ανανέωσή του, για τη µετά την 1η Ιουνίου περίοδο, επιδιώχθηκε
και επιτεύχθηκε, µετά από µακρές και επίπονες διαπραγµατεύ-
σεις, συµβιβαστική πολιτική δήλωση.

Σύµφωνα µε αυτήν, η χορήγηση εξοπλισµού προς την Αντιπο-
λίτευση από οποιονδήποτε εταίρο αποφασίσει κάτι τέτοιο, διέ-
πεται από πολύ αυστηρούς κανόνες διαφάνειας και διασφα-
λίσεων, σύµφωνα και µε σχετικά κριτήρια που έχει θεσπίσει η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση από το 2008, ώστε ο όποιος εξοπλισµός να µην
καταλήξει στα χέρια εξτρεµιστών. 

Παράλληλα, η πολιτική δήλωση προβλέπει ότι καµµία παρά-
δοση οπλισµού δεν θα γίνει πριν αξιολογηθεί εκ νέου από το Συµ-
βούλιο το ζήτηµα, µε βάση έκθεση που θα συνταχθεί πριν την 1η

Αυγούστου του 2013 από την Ύπατη Εκπρόσωπο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης για θέµατα εξωτερικής πολιτικής, σχετικά µε τις εξε-
λίξεις ως προς τη Διάσκεψη της Γενεύης. 

Για τα άλλα ζητήµατα που θέσατε, κύριε Ανδρουλάκη, και αφο-
ρούν τις σχέσεις µας µε το Ισραήλ, νοµίζω ότι τα ξέρετε. Επανα-
λαµβάνω για άλλη µια φορά ότι εγώ σας παρακολουθώ πάρα
πολλά χρόνια και εκτιµώ ότι η εµπειρία σας είναι πραγµατικά τε-
ράστια στην παρακολούθηση των ζητηµάτων που αφορούν την
εξωτερική πολιτική. Ωστόσο, έχει µεγάλη σηµασία να πούµε για
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άλλη µια φορά ότι η εξωτερική πολιτική της Ελλάδος δεν δια-
µορφώνεται από την ψυχολογία της στιγµής, αλλά γίνεται στη
βάση ενός µακρού σχεδιασµού. 

Αυτός ο σχεδιασµός υπάρχει και στην πρόσφατη ελληνοϊσ-
ραηλινή προσέγγιση. Και εκτιµούµε ότι θα δούµε τα σχετικά απο-
τελέσµατα σύντοµα, όχι στη βάση όσων είπατε, αλλά στη βάση
µιας αµοιβαίας συµφωνίας και µιας αµοιβαίας φιλίας που θα
δώσει πλεονεκτήµατα και στη µία και στην άλλη πλευρά. 

Θέλω απλώς να σας επισηµάνω, σχετικά µε το δεύτερο ερώ-
τηµα που θέσατε και διαφοροποιεί λίγο την ερώτησή σας από
αυτή του κ. Παφίλη, ότι -όπως πολύ καλά γνωρίζετε- η ελληνική
Κυβέρνηση βρίσκεται σε διαρκή συνεργασία και συντονισµό µε
την Κυβέρνηση της Κυπριακής Δηµοκρατίας. Το επισηµαίνω
αυτό, γιατί θέσατε ένα ζήτηµα που αφορά τη γεωπολιτική µας
θέση και τη συνεργασία µε την Κυπριακή Δηµοκρατία. Εµείς πι-
στεύουµε ότι η συνεργασία αυτή αποτελεί θεµελιώδη παράγοντα
που συµβάλλει ουσιαστικά και στην ασφάλεια, αλλά και στη στα-
θερότητα της ευρύτερης περιοχής µας. 

Έχει, όµως, µεγάλη σηµασία να εκτιµάει κανείς µε ρεαλισµό,
µε πραγµατισµό αυτό που ζούµε και αυτό που υπάρχει γύρω µας
και µε τον τρόπο που µπορούµε κάθε φορά, αφενός µεν να κα-
ταθέτουµε, να καταγράφουµε τη δική µας άποψη -η οποία σας
επισηµαίνω ότι είναι απολύτως διαφορετική από αυτή που θέ-
λατε να παρουσιάσετε κι εσείς και ο κ. Παφίλης µέσα από τις
ερωτήσεις σας- αφετέρου, όµως, να δούµε και πώς θα µπορέ-
σουµε να βοηθήσουµε ειδικά τον ορθόδοξο λαό της Συρίας αυτή
την κρίσιµη περίοδο.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Πάντως, είναι πολύ

σηµαντικό και ενδιαφέρον να ακούει κανείς τη γνώµη του Μίµη
του Ανδρουλάκη, κύριε Υπουργέ,  ο οποίος είναι πραγµατικά µια
διαφορετική φωνή στο Κοινοβούλιο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Το
είπα και εγώ, κύριε Πρόεδρε. Ακριβώς αυτό είπα και εγώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Σας ευχαριστούµε
και πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ, ότι θα ικανοποιηθεί το αίτηµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
Πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα
της Βουλής, δεκαπέντε µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαι-
δευτικός-συνοδός τους από το 69ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Βουλευτής Ρεθύµνου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Κε-
φαλογιάννης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό
για να συµµετάσχει σε ένα Συµπόσιο του ΝΑΤΟ. Η Βουλή εγκρί-
νει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια. 
Η πρώτη µε αριθµό 1505/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη
Τζαµτζή προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τις αποζηµιώσεις από τον ΕΛΓΑ στους πληγέντες
αγρότες του Νοµού Πέλλης, δεν θα συζητηθεί µετά από συνεν-
νόηση του καθ’ ύλην αρµόδιου Υπουργού µε τον κύριο Βουλευτή
και διαγράφεται. 

Η δεύτερη µε αριθµό 1520/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς - Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Δηµητρίου
Στρατούλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε την ανάκληση προηγούµενης γνωµο-
δότησης του Υπουργείου Εργασίας για την εφαρµογή του µισθο-
λογίου του ΟΤΕ, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 1517/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε το «κούρεµα» στις ληξιπρόθεσµες οφειλές του ΕΟΠΥΥ,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και δια-

γράφεται.
Η έκτη µε αριθµό 1510/4-6-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την ανάγκη για άµεση παρέµβαση για την Αµυντική
Βιοµηχανία της χώρας µας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τρίτης επίκαιρης ερώτησης
δευτέρου κύκλου και συγκεκριµένα της υπ’ αριθµόν 1503/4-6-
2013 του Βουλευτή Κυκλάδων του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Παναγιώτη Ρήγα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των υπηρεσιών του ΕΚΑΒ
στις Κυκλάδες.

Το λόγο έχει ο κ. Ρήγας για δύο λεπτά για να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτηση. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η επίκαιρη ερώτηση µου, η οποία απευθύνεται προς τον

Υπουργό Υγείας έχει να κάνει µε την ίδια την ανθρώπινη ζωή. 
Είναι γνωστό ότι το θέµα της διακοµιδής ασθενών και ακόµη

πιο συγκεκριµένα το θέµα της αεροδιακοµιδής, δηλαδή, της σω-
στής λειτουργίας του ΕΚΑΒ για το νησιώτικο χώρο, είναι µείζον. 

Δεν θα αναφερθώ σε αυτό και στα τεράστια προβλήµατα που
έχει. Θα αναφερθώ σε κάτι πιο συγκεκριµένο, στη λειτουργία του
ΕΚΑΒ στη νησιώτικη περιοχή των Κυκλάδων, στην πολυνησία των
Κυκλάδων, όπου εν όψει και της τουριστικής περιόδου η ζήτηση
υπηρεσιών µεταφοράς περιστατικών, ασθενών ή άλλων περιστα-
τικών από το χώρο που συνέβη το ατύχηµα προς τις µονάδες
υγείας όπου βρίσκεται ο ασθενής, είναι πάρα πολύ µεγάλη. 

Η κατάσταση που επικρατεί αυτήν τη στιγµή στις νησιωτικές
µονάδες υγείας, κύριε Υπουργέ, δεν είναι καθόλου καλή. Έχουµε
σοβαρά κενά µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να τηρηθούν τα
υποχρεωτικά ωράρια και οι βάρδιες σε εικοσιτετράωρη βάση. 

Με τη λογική ότι οι Κυκλάδες δεν έχουν άλλες δυνατότητες,
όσον αφορά την αντιµετώπιση των έκτακτων περιστατικών, παρά
µια σωστή, έγκαιρη και ασφαλή διακοµιδή προς τις µονάδες
υγείας -είτε αυτά είναι κέντρα υγείας είτε πολυδύναµα ιατρεία
είτε νοσοκοµεία- θα σας παρακαλούσα να µας απαντήσετε, τι
προτίθεστε να κάνετε µε δυο πράγµατα: 

Πρώτον, τι προτίθεστε να κάνετε µε την υποστελέχωση των
υπηρεσιών του ΕΚΑΒ εξαιτίας αποσπάσεων που έγιναν το τελευ-
ταία χρονικό διάστηµα; 

Δεύτερον, το Υπουργείο έχει σχεδιάσει την προσωρινή έστω
και για τη διάρκεια της καλοκαιρινής περιόδου απόσπαση πλη-
ρωµάτων του ΕΚΑΒ και διασωστών, προκειµένου στα νησιά των
Κυκλάδων να υπάρξει κατά τη θερινή περίοδο µια καλύτερη λει-
τουργία των υπηρεσιών του ΕΚΑΒ για τα νησιά των Κυκλάδων;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Μάριος Σαλµάς.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γνωστό το ενδιαφέρον του συναδέλφου του κ. Ρήγα, για

τα θέµατα της υγείας, αλλά και γενικότερα για τα ευρύτερα θέ-
µατα της περιοχής της νησιωτικής Ελλάδας. 

Πολύ απλά θα πω το εξής: Πράγµατι, το ΕΚΑΒ αντιµετωπίζει
προβλήµατα υποστελέχωσης που αφορούν δυο κοµµάτια: Το
ένα κοµµάτι είναι ότι έχει µικρό αριθµό πληρωµάτων και το δεύ-
τερο είναι ότι επειδή είχε µικρό αριθµό διοικητικού προσωπικού,
είχε κάνει τα προηγούµενα χρόνια µετακινήσεις πληρωµάτων σε
θέσεις διοικητικές, όπου σήκωναν τα τηλέφωνα πληρώµατα, κάτι
που δεν έπρεπε να συµβαίνει.  

Τα τελευταία χρόνια, µε το πάγωµα των προσλήψεων, αυτό το
πρόβληµα εντάθηκε. Το 2011 είχε ληφθεί µια απόφαση από το
Υπουργείο Εσωτερικών για πρόσληψη διακοσίων ατόµων - πλη-
ρωµάτων ασθενοφόρων. Αυτή έχει παγώσει και είναι σε διαδικα-
σία να προκηρυχθεί. 

Για να είµαι, όµως, πρακτικός σε αυτό που µε ρωτάτε, σας λέω
πώς ναι, έδωσα εντολή στον Πρόεδρο του ΕΚΑΒ ό,τι αποσπάσεις
έκανε και αποδυνάµωσε το ΕΚΑΒ των νησιών, να τις διορθώσει
ή να τις ανακαλέσει. 

Η δεύτερη εντολή που του έδωσα είναι να µην ξανακάνει από-

12856 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



σπαση από µονάδα του ΕΚΑΒ νησιωτικής περιοχής του Αιγαίου
προς την ηπειρωτική χώρα. 

Το τρίτο που έκανα είναι το εξής: Ζήτησα από τον κ. Μανιτάκη
από τις δύο χιλιάδες των υπαλλήλων που βρίσκονταν στη δεξα-
µενή της διαθεσιµότητας, να δώσει στο ΕΚΑΒ γύρω στα πενήντα
άτοµα διοικητικό προσωπικό, όπου θα καθίσουν στα τηλεφωνικά
κέντρα για να αντικαταστήσουν πληρώµατα, τα οποία θα βγουν
στην υπηρεσία.

Επιπρόσθετα, στις 10 Μαΐου δηµοσιεύθηκε στο Φύλλο Εφηµε-
ρίδας της Κυβερνήσεως µια κοινή υπουργική απόφαση του
Υπουργού Υγείας και του Αναπληρωτή Υπουργού Οικονοµικών
που αφορά στην πρόσληψη προσωπικού στη Β’ Υγειονοµική Πε-
ριφέρεια Πειραιώς και Αιγαίου. Εκεί περιλαµβάνονται τρεις θέ-
σεις κλάδου ΔΕ πληρωµάτων για τη στελέχωση του Γενικού
Νοσοκοµείου Σύρου, το «Βαρδάκειο και Πρώιο», το Γενικό Νο-
σοκοµείο και το Κέντρο Υγείας Νάξου. 

Συγκεκριµένα: Μία θέση κλάδου ΔΕ πληρωµάτων ασθενοφό-
ρου για το Γενικό Νοσοκοµείο Σύρου χρονικής διάρκειας δώδεκα
µηνών. Μία θέση κλάδου ΔΕ πληρωµάτων ασθενοφόρου για το
Γενικό Νοσοκοµείο - Κέντρο Υγείας Νάξου χρονικής διάρκειας
πάλι ενός έτους. Και για την ίδια χρονική περίοδο µία θέση κλάδου
ΔΕ πληρωµάτων ασθενοφόρου για το Κέντρο Υγείας Αµοργού. 

Αναµένεται η ανακοίνωση των επιτυχόντων από τη Β’ Υγειονο-
µική Περιφέρεια Πειραιώς και Αιγαίου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Ρήγας έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι προφανές ότι η
γνώση του προβλήµατος δεν µου επιτρέπει να προχωρήσω σε
πρόχειρες προτάσεις ή να επικαλεστώ ότι υπάρχουν εύκολες λύ-
σεις σε αυτό το θέµα. 

Επειδή γνωρίζουµε –περισσότερο, όµως, το γνωρίζει ο κόσµος
που ζει στα νησιά- την αναγκαιότητα και στελεχωµένες να είναι
οι υπηρεσίες και να δουλεύουν σωστά, αλλά να υπάρχει και έλεγ-
χος και αξιολόγηση, θεωρώ ότι όλα αυτά το Υπουργείο οφείλει
να τα κατανοήσει και να τα ενστερνιστεί.

Επί του συγκεκριµένου, λοιπόν, θα ήθελα να πω το εξής: Κα-
τανοώ τις ανάγκες των υπαλλήλων να πάνε πιο κοντά στα σπίτια
τους, να εξυπηρετηθούν βιοτικές τους ανάγκες. Όλα αυτά είναι
σωστά. Όταν, όµως, µπαίνει στη ζυγαριά από τη µια πλευρά
αυτό, δηλαδή η ανάγκη του υπαλλήλου να εξυπηρετηθεί και από
την άλλη πλευρά να αντιµετωπιστεί σε ένα νησί αποµονωµένο η
καλή λειτουργία της υπηρεσίας, προφανώς το δεύτερο υπερέχει.
Γι’ αυτό ακούω µε ικανοποίηση ότι θα υπάρξει ανάκληση των
αποσπάσεων από πλευράς του Υπουργείου.

Το πιο σηµαντικό, όµως, είναι να επιταχυνθούν οι διαδικασίες
που ανακοινώθηκαν και οι οποίες, βεβαίως, έχουν ανακοινωθεί
εδώ κι ένα χρόνο. Αν δεν απατώµαι, αυτές οι προκηρύξεις για
προσλήψεις προσωπικού είναι του 2012. Αν κάνω λάθος, διορ-
θώστε µε. 

Θα έλεγα ότι αυτό που συνεχίζει να είναι πρόβληµα και θα πρέ-
πει για το νησιωτικό χώρο να αντιµετωπιστεί, είναι να υπάρξει µία
σύντµηση των προθεσµιών και των διαδικασιών, προκειµένου
όταν προκηρύσσεται µία θέση και προτιθέµεθα να αντιµετωπί-
σουµε µια ανάγκη άµεση, να µην ξεκινάµε το φθινόπωρο του
ενός χρόνου και να καταλήγουµε το φθινόπωρο του άλλου χρό-
νου. Διότι περνάει εν τω µεταξύ η θερινή περίοδος και δεν αντι-
µετωπίζεται µε επάρκεια το πρόβληµα.

Παρ’ όλα αυτά, επειδή αυτά είναι εµβαλωµατικά µέσα και
µέτρα, τα οποία βελτιώνουν, βέβαια, την κατάσταση, αλλά η κα-
τάσταση όσον αφορά τη λειτουργία του ΕΚΑΒ στο νησιώτικο
χώρο είναι ένα τεράστιο θέµα και δεν λύνεται στο πλαίσιο µιας
επίκαιρης ερώτησης, έχω ζητήσει -και θεωρώ ότι το Υπουργείο
θα το πράξει- να ανοίξει και να κλείσει γρήγορα ένας διάλογος,
ο οποίος θα έχει ως στόχο την αναβάθµιση της λειτουργίας του
ΕΚΑΒ στο νησιωτικό χώρο, µε τη λογική της δηµιουργίας ενός
νησιωτικού ΕΚΑΒ χωρίς υπερβολές, χωρίς µαξιµαλισµούς, αλλά
µε τα µέσα που διαθέτουµε, µε τις οικονοµικές δυνατότητες που
έχουµε και να αξιοποιήσουµε πολύ καλύτερα τους διαθέσιµους
οικονοµικούς και ανθρώπινους πόρους, ώστε να είναι πιο αποτε-

λεσµατική η λειτουργία του ΕΚΑΒ. 
Εν τω µεταξύ, εγώ θεωρώ ότι αυτά τα µέτρα τα οποία ανακοι-

νώσατε, αν επισπευσθούν και υλοποιηθούν, βελτιώνουν την κα-
τάσταση χωρίς να θεραπεύουν ουσιαστικά το µείζον πρόβληµα,
που είναι η εξαρχής ανασύνταξη της στρατηγικής και των υπη-
ρεσιών του ΕΚΑΒ για το νησιωτικό χώρο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Σαλµάς έχει το

λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σαφέ-

στατα, κύριε συνάδελφε, δεν λύνεται το πρόβληµα µε αυτά που
ανακοίνωσα, γιατί το πρόβληµα είναι υπαρκτό. Και σαφέστατα
δεν µπαίνουν στην ίδια κατηγορία τα πληρώµατα του ΕΚΑΒ µε
το νοσηλευτικό προσωπικό, αν µεταταγεί µία νοσηλεύτρια από
µία περιοχή σε άλλη. Δηλαδή, σε καµµία περίπτωση –όποιες κι
αν είναι οι οικογενειακές ανάγκες οποιουδήποτε- όταν γίνεται
προκήρυξη µιας θέσης στη Νάξο ή στην Αµοργό για να µετακι-
νήσει τον πληθυσµό της περιοχής, έναν τραυµατιοφορέα εκεί ή
ένα πλήρωµα ασθενοφόρου, αυτός που πάει να πάρει αυτήν τη
θέση ξέρει ότι θα πάει εκεί. Κατανοούµε ότι υπάρχει το πρό-
βληµα της ανεργίας, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι θα µπορεί να
χρησιµοποιήσει αυτήν τη θέση, να καταλάβει αυτήν τη θέση και
µετά να ζητήσει να αποσπαστεί στην Αθήνα ή σε άλλη περιοχή
και να αφήσει τον κόσµο ακάλυπτο.

Αυτό δεν είναι µία πρακτική που, εν πάση περιπτώσει, επιτρέ-
πουµε. 

Βέβαια, πολλές φορές οι πρόεδροι των οργανισµών, όπως
είναι και το ΕΚΑΒ, µπορούν µόνοι τους να προχωρούν σε µετα-
κινήσεις προσωπικού, όπως αυτοί κρίνουν, που καµιά φορά δεν
τυγχάνουν και της θετικής εκτίµησης. γι’ αυτό και οι διοικητές
και οι πρόεδροι αλλάζουν.

Σε κάθε περίπτωση, δεν έµειναν να πω τι θα γίνει µ’ αυτές τις
διακόσιες θέσεις, αν έρθουν εδώ, όπως µου εισηγείται η υπηρε-
σία ως απάντηση στο ερώτηµά σας. Έχουν γίνει, λοιπόν, οι κα-
τανοµές και είναι δύο θέσεις για τη Μύκονο, πέντε θέσεις για τη
Θήρα, πέντε θέσεις για τη Νάξο, έξι θέσεις για την Πάρο ή τρεις
θέσεις για τη Σύρο ή µία για την Άνδρο. 

Προφανώς, µε τις υπάρχουσες συνθήκες περί προσλήψεων θί-
γεται και το ΕΚΑΒ, που είναι µία κρίσιµη υπηρεσία. Εν πάση πε-
ριπτώσει, όταν απελευθερωθούν µε την ποσόστωση οι προσλή-
ψεις, η Κυβέρνηση θα πρέπει να δώσει προτεραιότητα στο ΕΚΑΒ.
Νοµίζω ότι δεν απέχουµε πολύ από το να δοθεί η κυβερνητική
έγκριση, για να έχουµε αυτήν την προτεραιότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Σε κάθε περίπτωση, η ερώτησή σας µας ευαισθητοποιεί ακόµα
περισσότερο σ’ αυτό το θέµα που αφορά στη νησιωτική Ελλάδα,
όπου ξέρετε ότι δίνουµε µία έµφαση. Με τις εκατόν πενήντα θέ-
σεις ιατρών, µας δόθηκε η δυνατότητα να αποµακρυνθούµε από
τη δηµοσιονοµική εµπλοκή, προκειµένου να προσλάβουµε εκα-
τόν πενήντα γιατρούς µόνιµους στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Η
προτεραιότητα δόθηκε στις µονάδες εντατικής θεραπείας και
στα νησιά. 

Αυτό είναι ένα δείγµα µίας πολιτικής προτεραιοτήτων στη νη-
σιωτική Ελλάδα για εθνικούς, αλλά κυρίως για ιατρικούς λόγους,
εξαιτίας των ιδιαίτερων συνθηκών στα νησιά και της περιορισµέ-
νης πρόσβασης που έχουν αυτά στον τοµέα της περίθαλψης και
της υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.16’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη προσεχή Δευτέρα 10 Ιουνίου 2013 και ώρα 16.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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